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� Kocaeli Odavizyon

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu 
Türkiye’nin En Büyük 500 firması arasına giren 
Kocaeli firmalarının sayısının 75’ten 84’e çıkma-

sını değerlendirerek “Hammadde ve emtiaya dayalı 
üretim Kocaeli firmalarını büyütüyor.” dedi. 

Kocaeli firmalarının kimya, otomotiv, makina vb sek-
törlerde üretimde yoğunlaştıklarını anlatan Zeytinoğlu: 
“Pandemi ve küresel olumsuz ekonomik koşullara rağ-
men Kocaeli sanayicileri tüketime çalışmıyor. Kocaeli 
firmaları ara mal ve yatırım malı kullanarak, üretici 
sektörlere iş yaptıkları için, katma değerli hale geliyor, 
giderek değer kazanıyorlar. 2020 performanslarına 
göre 500 Büyük arasında 75 firmamız varken, 2021 
performanslarına göre bu sayının 84’e çıkması bundan 
kaynaklanıyor.” dedi. 500 Büyük içinde yer alan  Kocaeli 
firmalarının KSO organlarında görev yaptıklarına dikkat 
çeken Zeytinoğlu, ‘büyümenin süreceğini’ ifade ederek 
“Kocaeli firmalarının başarılarını kutluyorum.” dedi. 

Zeytinoğlu güncel ekonomik gelişmelere ilişkin de-
ğerlendirmelerde de bulundu: 

BÜYÜME
2022 Yılı I. çeyrek büyüme oranımız yüzde 7,3 olarak 

gerçekleşti. İnşaat sektörü dışında, büyümeye her 
sektörden pozitif katkı geldiğini görüyoruz. İhracat, 
imalat sanayi ve hizmetler sektörü katkıları ile tüketim 
tarafında hane halkı harcamaları öne çıkıyor. 

Geçen yıl yaşanan kapanmalar ve kısıtlamalar ne-
deniyle hizmetler sektöründe baz etkisiyle önümüzdeki 
çeyreklerde de artışlar göreceğimizi bekliyoruz. 

Küresel ticarette Rusya-Ukrayna savaşı kaynaklı 
ivme kaybı öngörülüyor, dolayısıyla ikinci çeyrek büyü-
me verilerinin biraz daha yavaşlayacağını söyleyebiliriz. 
Bu oranla, Suudi Arabistan, İsrail, İngiltere, Filipinler, 
Macaristan’ın ardından en fazla büyüyen altıncı ülke 
olduk. 

İHRACAT
Mayıs ayında ihracat yüzde 15,2 artışla 18 milyar 

973 milyon dolar oldu. Bu performans ile en yüksek 
mayıs ihracatının sağlanmış olmasına rağmen 23,4 
milyar dolarlık ihracat yapılan nisan ayına göre yüzde 
18,8’lik gerileme var. Bu gerileme muhtemelen Rama-
zan bayramı tatili, eksik çalışma gününden kaynaklan-
dı.  

Mayıs itibariyle on iki aylık ihracatımız 242,6 milyar 
dolar olarak netleşirken hammadde ihracatı yüzde 18 
artışla, toplam ihracattan yüzde 55,6 pay aldı, Yatırım 
malı ihracatı yüzde 24,2 artışla yüzde 10,4 pay alırken, 
tüketim malı ihracatı yüzde 6,4 artışla toplam ihracat-
tan yüzde 32,8 pay aldı. 

En fazla ihracat yaptığımız ilk beş ülke Almanya, 
ABD, Irak, İtalya ve İngiltere olarak sıralandı.

Avrupa Birliği’ne yönelik ihracat yüzde 17,4 artışla  8 
milyar 10 milyon dolar, Diğer Avrupa Ülkeleri’ne yönelik 
ihracat ise yüzde 1,8 artışla  2 milyar 435 milyon dolar 
olarak gerçekleşti. 

İTHALAT
Mayıs ayında ithalat yüzde 43,8 artışla 29 milyar 

652 milyon dolara çıktı. Yatırım (Sermaye) malları itha-
latı yüzde 10,8, hammadde ithalatı yüzde 52,4, tüketim 
malları ithalatı ise yüzde 22,3 artış gösterdi. İthalatın 
ihracattan daha hızlı artması nedeniyle geçen yılın aynı 
ayında 4,2 milyar dolar olan dış ticaret açığı yüzde 157 
artışla 10 milyar 679 milyon dolara yükseldi. 

CARİ AÇIK
Nisan ayında aylık cari açık 2 milyar 737 milyon 

dolar olurken yıllık cari açık 25 milyar 710 milyon do-
lara yükseldi. Nisan ayında tarihi rekor ihracat ger-
çekleştirmiştik. Turizm gelirleri de artmasına rağmen, 
cari açığın artışındaki ana etken dış ticaret açığındaki 
yükseliş oldu.

Hizmet gelirleri 1,2 milyar dolardan 2,7 milyar 
dolara çıkmasına rağmen, dış ticaret açığı 1,7 milyar 
dolardan 4,4 milyar dolara çıktı. Önümüzdeki dönemde 
turizm gelirlerinin katkısının artacak olmasına rağmen, 

“

Hammadde ve emtiaya dayalı üretim 
Kocaeli firmalarını büyütüyor...

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Zeytinoğlu: 

En Büyük 500 içinde 84 firma Kocaeli’den...

[başkan’dan mektup ►



�Kocaeli Odavizyon

dış ticaret açığındaki yükselişin yıllık cari açığı arttırma-
sını bekliyoruz.

ENFLASYON
Enflasyon verilerine baktığımızda mayıs ayında; 

TÜFE aylık yüzde 2,98 artışla yıllık yüzde 73,50 olarak 
gerçekleşti. ÜFE ise aylık yüzde 8,76 artışla yıllık yüzde 
132,16  olarak gerçekleşti. Enerji ve petrol ürünleri 
başta olmak üzere emtia fiyatlarındaki artışların devam 
etmesi ve mayıs ayında döviz kurundaki artış sebebiyle 
enflasyondaki yükseliş devam etti.

Bu artışlarla ÜFE ile TÜFE arasındaki fark  58.66 
puana yükseldi. ÜFE’den oluşacak maliyet baskısı 
maalesef önümüzdeki dönem TÜFE’ye yansıyacaktır. 
Dolayısıyla önümüzdeki dönem enflasyonda yükseliş 
potansiyeli bulunduğunu söyleyebiliriz.

KAPASİTE KULLANIMI
Mayıs ayı kapasite kullanım oranı geçen yıla göre 

2,7 puan, nisan ayına göre 0,2 puan artışla yüzde 78,0 
olarak gerçekleşti. Sanayi üretimi nisan ayında değiş-
mezken yıllık bazda yüzde 10,8 oldu. Yıllık bazda elek-
trik, gaz, buhar sektöründe üretim yüzde 0,4 gerilerken, 
enerji üretiminde yüzde 2,4 artış olduğu dönemde yıllık 
yüzde 10.8’lik artışı verimlilik artışı olarak yorumlaya-
biliriz.

Üretimde sermaye malları ve yüksek teknolojili 
ürünler kalemindeki artışlar, geleceğe yönelik yatırım 
ve büyümeyi işaret ettiğinden olumlu değerlendiriyo-
ruz.

İŞSİZLİK
İşsizlik oranı nisan ayında geçen yılın aynı ayına göre 

2,4 puan gerilerken, mart ayına göre 0,1 puan yüksele-
rek yüzde 11,3 olarak gerçekleşti. Aylık bazda; ufak bir 
artış olmasına rağmen, 408 bin kişilik istihdam artışını 
olumlu karşılıyoruz. Mevsimsel olarak, tarım ve hizmet-
ler sektörlerinde istihdam artışlarının yaşanabileceği 
dönem.

Nisan itibariyle toplam istihdam sayısı ise  30 milyon 
371 bin kişi olarak belirlendi. Mart’ta toplam istihdam  
29 milyon 963 bin kişi idi.Ancak nüfusumuza oranla 
çalışan sayımızın 45 milyon seviyelerine ulaşmasını 
bekliyoruz.

500 BÜYÜK
İstanbul 

Sanayi Odası 
tarafından 
her yıl yapılan 
“Türkiye’nin 500 
Büyük Sana-
yi Kuruluşu” 
anketinde 
2021 yılında 
84 firmamız 
yer aldı. 

2020’de bu kapsamda  75 firmamız vardı. 
Her yıl olduğu gibi listenin en başında TÜPRAŞ yer 

alırken, Ford Otomotiv Sanayi ikinci oldu.İlk 10 içerisin-
de 2 firma, ilk 50 içerisinde 16 firma, ilk 100 içerisinde 
26 firma Kocaeli’den. Bu yıl yeni giren firmalar: Yeni 
Elektrik Üretim A.Ş., Turkuaz Polyester Reçine Kimya 
San. Tic. Ltd. Şti., Kocaeli Lastik Sanayi A.Ş., Bunge Gıda, 
Mondi Olmuksan Kağıt, BASF Türk Kimya, Atabay Kimya 
olarak sıralandı.  

İkinci 500’den birinci 500’e yükselenler ise CFN 
Kimya San. ve Dış Tic. A.Ş., Plastay Kimya San. ve Tic. 
A.Ş., Niğdelioğlu Metal Döküm İnşaat San. ve Tic. Ltd. 
Şti., Bekaert Kartepe Çelik Kord San. ve Tic. A.Ş., Sıddık 
Kardeşler Haddecilik San. Tic. Ltd. Şti., Ferro Döküm 
San. ve Dış Tic. A.Ş., Murat Ticaret Kablo Sanayi A.Ş. 
olarak sıralandı. 

İstanbul Sanayi Odası’nın açıkladığı listede  Kocaelili 
firma sayısı 41. Buna karşın merkezleri başka illerde 
olup, üretimleri ilimizde olan firmaları dikkate aldığı-
mızda bu sayı 84 oluyor.

84 firmanın; 14’ü KSO Meclisi üyesi, 9’u Meslek 
Komitesi üyesi. Bu firmalardan 32’si yabancı 
sermayeli. Firmalarımızın 
Üretimden Net Satışlardaki 
payı yüzde 24,2’den yüzde 
27,1’e çıkmış. Net Satış-
lardaki payları ise yüzde 
24,2’den yüzde 27,1’e 
çıkmış. Aynı şekilde 
firmalarımızın ihra-
cattaki payı ise yüzde 
27,4’ten yüzde 30,17’e 
çıkmış görünüyor. 

İlk 500’e girmeyi 
başaran firmalarımızı 
tebrik ediyor, gelecek 
yıl açıklanacak olan 
2022 yılı sonuçların-
da ise daha çok fir-
mamızın ilk 500’e 
yükselmesini 
temenni 
ediyo-
rum. 

“
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Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı M. 
Rifat Hisarcıklıoğlu, “Kapımızın 

önünde doğmakta olan yeni dünyanın 
farkında olmamız lazım” diye konuş-
tu. Geleceği şekillendiren başlıca ko-
nunun, dijital ve yeşil dönüşüm süreci 
olduğunun altını çizen Hisarcıklıoğlu, 
bu durumun tüm şirketler için riskler 
ve fırsatlar barındırdığını vurguladı. 

TOBB Başkanı, Eskişehir Sanayi 
Odası Kongresi’nde ekonominin ve 
ticaretin yeni süreci hakkında de-
ğerlendirmelerde bulundu. Bu süreci 
doğru kullandıkları takdirde, özellikle 
AB pazarında rakip olan diğer ülke-
lerin önünde geçebileceklerini ifade 
eden Hisarcıklıoğlu, “Ama gerekli 
dönüşümler sağlanmazsa, AB ile 
aramızdaki Gümrük Birliği avantajla-
rını da kaybedebiliriz. Araştırmalar, 
2026 yılında tamamen uygulanmaya 
başlanacak sınırda karbon uygula-

masında, Çin ve Rusya’nın ardından, 
Türkiye’nin en olumsuz etkilenecek 
üçüncü ülke olacağını göstermekte-
dir. Özellikle alüminyum, çimento ve 
demir-çelik sektörlerinde, bu etkinin 
daha fazla görüleceği de beklenmek-
tedir” diye konuştu.

 
-Karbon izi hesabı

Hisarcıklıoğlu, geçtiğimiz ay, 
düşünce kuruluşu TEPAV’ın, firmalara 
yönelik bir anket yaptığını belirte-
rek şunları söyledi: “Çıkan sonuçlar 
maalesef pek olumlu değil. Halen 4 
şirketten yalnızca 1’i karbon ayak izi 
hesabı yapabilmekte. Çoğu firmada 
karbonsuzlaşma politikası bulun-
mamakta. Hidrokarbon kullanımı 
yaygın firmalardaysa, mevcut enerji 
kaynaklarını değiştirme yönünde bir 
plana rastlanmamakta. Firmaların 
büyük çoğunluğunun, Yeşil Mutaba-
kat ve Sınırda Karbon Düzenlemesi 

hakkındaki bilgisinin çok sınırlı olduğu 
görülmekte. Ve Emisyon Ticaret Sis-
temi (ETS) hakkında kapsamlı bilgiye 
sahip olmadıkları ve hatta ETS’nin 
Türkiye’de uygulanabilirliğinden 
şüphe duydukları tespit edilmektedir. 
Dolayısıyla hem firmalarımız ve hem 
de ilgili bakanlıkların, bu konuları 
daha çok dikkate alması ve bu dönü-
şüm sürecine nasıl dahil oluruz diye 
düşünmesi gerekiyor. İşte bu sebeple 
Türk iş dünyasının karbon ayak izini 
hesaplayabilecekleri bir portalı yakın 
zamanda kullanıma açacağız. 

Rusya-Ukrayna savaşı da, hem 
enerji güvenliği meselesini ve hem 
de gıda güvenliğini ön plana çıkar-
dı. Yalnızca Avrupa’nın enerjide 
Rusya’ya bağımlılığını değil, dünya 
gıda sisteminin Rusya ve Ukrayna’ya 
bağımlılığını da gösterdi. Küresel 
buğday üretiminin yüzde 30’u ve 
ayçiçeği yağı üretiminin ise yüzde 60’ı 

Geleceğimizi dijital ve yeşil dönüşüm 
şekillendirecek

[tobb’dan ►



�Kocaeli Odavizyon

Geleceğimizi dijital ve yeşil dönüşüm 
şekillendirecek

Ukrayna ve Rusya kaynaklı. Savaş ne-
deniyle, Ukrayna’nın tarım arazileri-
nin neredeyse yarısı bu yıl ekilemedi. 
Hasadı yapılan 25 milyon ton tahıl ise, 
Ukrayna limanlarındaki Rus blokajı 
nedeniyle orada kaldı ve çürümeye 
terk edildi. Küresel Gıda Fiyatları En-
deksi Nisan 2022’de geçen yıla göre 
yüzde 30 arttı. Aslında Rusya-Ukray-
na savaşı bir yandan enerji güvenliği 
meselesini ön plana çıkarırken, diğer 
taraftan enerji dönüşümünü de hız-
landırıyor. Bu da 

Avrupa Yeşil Mutabakatını, dolayı-
sıyla da Türkiye için önemini, daha da 
sağlam bir zemine oturtuyor. AB’nin 
Rus kaynaklı enerji hammaddelerine 
bağımlılığını azaltmayı hedefleyen 
“Re-Power-EU” planı, kısa vadede Av-
rupa için fosil yakıt kaynak ülkelerini 
çeşitlendirmeyi, orta-uzun vadedey-
se, enerji verimliliği ve yenilenebilir 
enerjiyi hedefliyor. Mesela plana göre 
AB, 2030 yılına kadar enerji ihtiya-
cının yarısını yenilenebilir enerjiden 
karşılamayı planlıyor.

2025 yılına kadar ticari ve kamu 
binalarına, 2029 yılına kadar da yeni 
konutlara, çatı güneş paneli kurulma-
sı yükümlülüğü getirilmesi düşünü-
lüyor. Ayrıca, Akdeniz Yeşil Hidrojen 
Platformu oluşturulacak ve hidrojen 
ithalatını buradan karşılayacak. Bu 
da ülkemiz sanayisi için yeni yatı-
rımlar ve ortaklıklar yapma imkânı 
getirecek. Enerjide Rusya’ya olan 
bağımlılığın azaltılması için alınan bu 
kararları, özel sektör de destekliyor. 
Aralarında Microsoft ve Unilever’in de 
bulunduğu çok sayıda küresel firma, 
Rusya’ya olan bağımlılığın azaltılma-
sı, bunun için Yeşil Mutabakat’ın güç-
lendirilmesi gerektiğini savunuyor. 
Özetle, kapımızın önünde doğmakta 
olan yeni dünyanın farkında olmamız 
lazım.”

Ülkenin ve dünyanın gündeminin 
yoğun, ama çoğunlukla kısa döneme 
odaklı kaldığından söz eden Hisar-
cıklıoğlu, “Önce pandemi, sonra arz 
ve tedarik sıkıntıları ve şimdilerde 
Rusya-Ukrayna savaşı, gündemi işgal 
etmekte. Ama sanayiciler olarak, 
ehem ile mühimi ayırmamız gerekli.

1980’lerden 2010’lara kadar 
“off-shoring” kavramı konuşuldu-
ğunu anlatan TOBB Başkanı, tedarik 
zincirlerinin, gelişmiş ülkelerden ge-
lişmekte olan ülkelere doğru yayıldı-
ğını bildirdi. “Bundan en çok kazanan 
Çin oldu” diyen Hisarcıklıoğlu şunları 
söyledi: “Biz de otomotiv, beyaz eşya 
gibi orta teknolojili imalat sanayinde, 
bu trendden epey faydalandık. Hem 

sanayimizi ve hem de ihracatımızı 
dönüştürdük ve geliştirdik. Sonra, 
2010’lardan itibaren, “re-shoring” 
kavramı geldi. Emek gücünün ağırlığı 
azalıp, teknoloji ve beşeri sermaye 
öne çıkınca, tedarik zincirleri anava-
tanlarına geri dönmeye başladı.”

-AB ve Gümrük Birliği için dijital 
ekonomiyi kapsamıyor uyarısı

“Ayrıca Pandemiyle birlikte, uzun 
tedarik zincirlerinin etkinliği de 
azaldı. Ve nihayet Rusya-Ukrayna 
savaşıyla birlikte, tedarik zincirlerinin 
geçtiğimiz 40 yıldaki gibi, dünyanın 
her yerine rahat rahat yayılmasının 
artık mümkün görülmediği anlaşıldı. 
Böylece, Amerika’da yeni bir kavram 
ortaya çıktı: Friend-shoring. Yani artık 
tedarik zincirlerinin güven duyulan 
ülkelerde olması isteniyor. Önce ABD 
ve şimdi Avrupa ülkeleri diyorlar ki, 
amacımız artık sadece serbest ticaret 
değil, güvenli ticaret. Bu politikaları 
da, ikili ve çok taraflı ticaret anlaş-
malarıyla uygulamaya koyacaklar. 
Dijital ekonomi, veri paylaşımı, 
karbon fiyatlaması ve iklim değişikliği 
gibi konularda, aynı yaklaşıma sahip 
ülkelerle tedarik zincirlerini geliş-
tirecekler. Yani tedarik zincirlerinin 
içinde kalmak istiyorsan, hazırlanan 
yeni kurallara uyman lazım diyorlar. 
Bizim de esasında, pasif bir şekilde 
bu kurallara uymak yerine, kuralların 
şekilleneceği bu masada yer almamız 
gerekiyor. Zira mesela AB ile Gümrük 
Birliği’miz maalesef dijital ekonomiyi 
kapsamıyor. Avrupa Birliği ve ABD ise 
transatlantik veri paylaşımı çerçe-
vesi üzerinde çalışıyorlar ve yakında 
anlaşacaklar. Dolayısıyla, başla-
makta olan “friend-shoring” çağında 
kuralların belirleneceği masada yer 
almamız lazım. Yoksa aynı gümrük 
birliğine girişte göz ardı ettiğimiz 
serbest ticaret anlaşmalarının bugün 
nasıl bir probleme dönüştüğünün 
benzerini yaşayabiliriz ve tek başımı-
za kalabiliriz.”

-Tehditler de fırsatlar da ortada
Yakında önce, sınırda Karbon 

Düzenlemesi ile AB pazarlarına ithal 
edilecek ürünler, karbon ayak izine 
dayalı ek bir vergiye tabi tutulacağını 
belirten Hisarcıklıoğlu, sonra, sürdü-
rülebilir ürün standartları ile birlikte 
karbon ayak izi, su ayak izi ve atık yö-
netimi şartlarına bakılacağını söyledi. 
TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu “Detay-
ları 2022 sonuna kadar biçimlenecek 
ve buna göre bir takım ürünlerin, AB 
pazarlarına girişi, tamamen yasak-

lanmış olacak. Yani Gümrük Birliği de 
artık işe yaramayacak.

İlk aşamada, ülkemizin en çok dış 
ticaret fazlası verdiği tekstil başta 
olmak üzere, mobilya, yatak, lastik, 
deterjan, boya, mineral yağ, demir-
çelik ve alüminyum gibi sektörler 
için sürdürülebilir ürün standartları 
getirilecek. Yani fırsatlar da, tehditler 
de ortada ve ne yapmak gerektiği 
açık” dedi.

-TOGG ile gelen fırsat
Yeşil Mutabakat sürecinin, 

Türkiye’ye Avrupalı partnerlerle 
birlikte ortak geleceği tahayyül etme 
imkanı verecek derinlikte bir yeni 
imkan alanı olduğunu belirten Hisar-
cıklıoğlu, “Ehemle uğraşmayı artık 
bırakmamız, mühime odaklanmamız 
gerektiğine işarettir. Sanayiden, 
dış politikaya kadar en çok ihtiyaç 
duyduğumuz alanlarda gerçek bir 
ekonomik program çerçevesidir. 
Bu yönde adımları atmaya başla-
dığımızda, yine eksikliğini en fazla 
hissettiğimiz dış finansmana ulaşım 
konusunda da, önümüze yeni ve çok 
geniş, yeşil finansman imkânları açı-
lacağı görülecektir” diye konuştu.

Benzer fırsatı, Türkiye’nin oto-
mobili projesinde de yakaladıkla-
rını ifade eden Hisarcıklıoğlu şöyle 
konuştu: “Bu proje, sadece bir araba 
üretmenin ötesinde bir iştir. Son yıl-
larda Türkiye’de uygulanan en iyi sa-
nayi politikası hamlesidir. Biliyorsu-
nuz Otomotiv, Türkiye’nin en önemli 
sanayi sektörlerindendir. Hem araba 
ve hem de parçalarını üretiyoruz. 
Bu alanda Avrupa’nın da en büyük 
tedarikçisiyiz. Diğer yandan, tedarik 
zincirinin pasif bir unsuru olmak da 
riskli. Zira rakip ülkelerin önümü-
ze geçebilir ve yerimizi kapabilir. 
Bunlardan bir kaçını da geçtiğimiz 
senelerde yaşadık zaten. O yüzden 
tedarik zincirinin lideri olacak, kendi 
üreticilerimize sahip olmalıydık. 
İşte tam da bu anda, eski markala-
rın parsellediği otomotiv sektörüne 
girmek için bir fırsat penceresi açıldı: 
Elektrikli ve otonom araçlar. Bu 
fırsat penceresini kullanan, 20 yıllık 
Tesla’nın piyasa değeri, bildiğiniz 
diğer tüm otomotiv şirketlerinin top-
lamını geçti. Araba dediğimiz cihaz 
dönüşürken, Türkiye için hem pazara 
giriş fırsatı, hem de otomotiv yan 
sanayimizin, bu dönüşümün dışında 
kalmaması için, tedbir alma mecbu-
riyeti doğdu. Bu fırsat penceresini 
değerlendirmek üzere de TOGG 
girişimini başlattık.” dedi. 
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KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu:

‘500 Büyük’te 84 Kocaeli firması yer aldı

[500 büyük ►

İstanbul Sanayi Odası’nın açıkladığı 
Türkiye’nin 500 Büyük Sanayi Kuru-
luşu Raporu 2021’de Kocaeli’den 84 

firma yer aldı. Açıklanan sonuçları de-
ğerlendiren Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, “Geçtiğimiz 
yıl açıklanan 500 Büyük’te 75 Kocaeli 
firması yer almıştı. Bu yıl ise sayı 84’e 
çıktı. Kocaeli, 84 firma ile Türkiye’nin 
en büyük 500 firması içerisinde yer 
almayı başardı. Her yıl olduğu gibi lis-
tenin en başında TÜPRAŞ yer alırken, 
Ford Otomotiv Sanayi ikinci oldu” dedi.

- Üretimdeki gücümüz artıyor
Türkiye’nin gurur tablosunda yer 

alan en büyük 500 sanayi kuruluşu 
içerisinde yer alan 84 Kocaeli firma-
sını kutlayan KSO Başkanı Zeytinoğlu, 
“İstanbul Sanayi Odası’nın açıkladığı 
listede, firma merkezlerinin başka il-
lerde olmasından dolayı Kocaelili fir-
ma sayısı 41 olarak görünüyor. Mer-

kezleri başka illerde 
olup, üretimleri ilimiz-
de olan firmaları dik-
kate aldığımızda ise 
2021 yılında 84 işlet-
memizin Türkiye’nin 
en büyük 500 firması 
içerisinde yer aldığını 
memnuniyetle gö-
rüyoruz. Kocaeli’nin 
asıl üretim gücü ve 
ülke ekonomisindeki 
yeri giderek artıyor. 
Pandemi belirsizlik-
leri, enerji, lojistik ve 
tedarikte yaşanan 
sorunlara rağmen 
ihracatımızdaki güç-
lü büyümenin de et-
kisiyle üretimine hız 
kesmenden devam 
eden ve listeye girme 
başarısını gösteren tüm firmalarımızı 

tebrik ediyor, başarılarının devamını 
diliyorum” ifadelerini kullandı.

Türkiye’nin 500 Büyük Sanayi Kuruluşu Raporu 20201yılı sonuçlarını değerlen-
diren Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu; “Kocaeli bu yıl 84 firma 
ile Türkiye’nin en büyükleri listesinde  yer aldı. Kocaeli’nin asıl üretim gücü ve 

ülke ekonomisindeki yeri giderek artıyor.” dedi.

1 TÜPRAŞ-Türkiye Petrol Rafinerileri A.Ş.

2 Ford Otomotiv Sanayi A.Ş.

12 Çolakoğlu Metalurji A.Ş.

13 Hyundai Assan Otomotiv San. ve Tic. A.Ş.

21 Yıldız Entegre Ağaç San. ve Tic. A.Ş.

22 Türkiye Şişe ve Cam Fabrikaları A.Ş.

27 Sarkuysan Elektrolitik Bakır San. ve Tic. A.Ş.

30 Yücel Boru ve Profil Endüstrisi A.Ş.

33 Aygaz A.Ş.

34 Türkiye Petrolleri Anonim Ortaklığı

39 Assan Alüminyum San. ve Tic. A.Ş.

44 Enerjisa Enerji Üretim A.Ş.

45 Kroman Çelik Sanayii A.Ş.

47 Diler Demir Çelik Endüstri ve Ticaret A.Ş.

48 Kastamonu Entegre Ağaç San. ve Tic. A.Ş.

49 Hayat Kimya Sanayi A.Ş.

58 Yazıcı Demir Çelik San. ve Turizm Ticaret A.Ş.

60 BRİSA Bridgestone Sabancı Lastik San. ve Tic. A.Ş.

68 Posco Assan TST Çelik Sanayi A.Ş.

69 Erdemir Çelik Servis Merkezi San. ve Tic. A.Ş.

76 Ravago Petrokimya Üretim A.Ş.

84 Sarten Ambalaj San. ve Tic. A.Ş.

86 İpragaz A.Ş.

88 Bunge Gıda San. ve Tic. A.Ş.

90 İGSAŞ-İstanbul Gübre Sanayii A.Ş.

91 OYAK Çimento Fabrikaları A.Ş.

119 Goodyear Lastikleri T.A.Ş.

126 Betek Boya ve Kimya Sanayi A.Ş.

136 Autoliv Cankor Otomotiv Emniyet Sistemleri 
San. ve Tic. A.Ş.

137 Gübre Fabrikaları T.A.Ş.

142 Namet Gıda San. ve Tic. A.Ş.

146 Kordsa Teknik Tekstil A.Ş.

148 Prometeon Turkey End. ve Ticari Lastikler A.Ş.

150 Gazi Metal Mamülleri San. ve Tic. A.Ş.

155 Bosch Rexroth Otomasyon San. ve Tic. A.Ş.

500 BÜYÜK’TE YER ALAN SANAYİ KURULUŞLARIMIZ



�Kocaeli Odavizyon

159 Cargill Tarım ve Gıda San. Tic. A.Ş.

163 Federal Mogul Powertrain Otomotiv A.Ş.

171 Mondi Tire Kutsan Kağıt ve Ambalaj San. A.Ş.

173 Eczacıbaşı Tüketim Ürünleri San. ve Tic. A.Ş.

196 Anadolu Isuzu Otomotiv San. ve Tic. A.Ş.

202 Sıddık Kardeşler Haddecilik San. Tic. Ltd. Şti.

204 Deva Holding A.Ş.

210 Ege Profil Tic. ve San. A.Ş.

211 Mondi Olmuksan Kağıt ve Ambalaj Sanayi A.Ş.

219 DYO Boya Fabrikaları San. ve Tic. A.Ş.

220 Çayırova Boru San. ve Tic. A.Ş.

221 Kimteks Poliüretan San. ve Tic. A.Ş.

226 Honda Türkiye A.Ş.

228 Has Çelik San. ve Tic. A.Ş.

268 Nuh Çimento Sanayi A.Ş.

275 Sofra Yemek Üretim ve Hizmet A.Ş.

283 BASF Türk Kimya San. ve Tic. Ltd. Şti.

290 Assan Hanil Otomotiv San. ve Tic. A.Ş.

298 Güney Çelik Hasır ve Demir Mam.San. Tic. A.Ş.

300 Bayer Türk Kimya Sanayii Ltd. Şti.

303 Ağır Haddecilik A.Ş.

305 İSMİNİN AÇIKLANMASINI İSTEMİYOR

313 Yeni Elektrik Üretim A.Ş.

317 Turkuaz Polyester Reçine Kimya San. Tic. Ltd. Şti.

327 CFN Kimya San. ve Dış Tic. A.Ş.

337 Öz-Ka Lastik ve Kauçuk San. Tic. A.Ş.

341 Hektaş Ticaret T.A.Ş.

348 Kartonsan Karton San. ve Tic. A.Ş.

352 ENPAY Endüstriyel Pazarlama ve Yatırım A.Ş.

362 Kalibre Boru San. ve Tic. A.Ş.

376 Tadım Gıda Maddeleri San. ve Tic. A.Ş.

380 Teklas Kauçuk San. ve Tic. A.Ş.

382 Polisan Kansai Boya San. ve Tic. A.Ş.

393 Bekaert İzmit Çelik Kord San. ve Tic. A.Ş.

394 Atabay Kimya San. ve Tic. A.Ş.

396 Beyçelik Gestamp Şasi Otomotiv Sanayi A.Ş.

400 Sun Chemical Matbaa Mürekkepleri ve Gereç-
leri San. ve Tic. A.Ş.

404 Farplas Otomotiv A.Ş.

420 Plastay Kimya San. ve Tic. A.Ş.

421 Murat Ticaret Kablo Sanayi A.Ş.

424 Koruma Klor Alkali San. ve Tic. A.Ş.

435 Torun Bakır Alaşımları Metal San. ve Tic. A.Ş.

440 Niğdelioğlu Metal Döküm İnş. San. ve Tic.Ltd. Şti.

456 İzocam Tic. ve San. A.Ş.

472 Bekaert Kartepe Çelik Kord San. ve Tic. A.Ş.

476 Kocaeli Lastik Sanayi A.Ş.

480 Teksan Jeneratör Elektrik San. ve Tic. A.Ş.

485 Ferro Döküm San. ve Dış Tic. A.Ş.

494 Legrand Elektrik Sanayi A.Ş.
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Türkiye’nin çevre konusundaki ilk ve 
tek organizasyonu olan Şahabettin 
Bilgisu Çevre Ödülleri’ni 28 yıldan bu 

yana düzenlemekten gurur duyuyoruz. 
Ödülümüzün adını taşıyan ve henüz 

çevrenin konuşulmadığı 70’li yıllarda, 
çevre sorunlarının çözümü için yoğun 
çalışmaları olan kurucumuz merhum 
Şahabettin Bilgisu’yu, bugünü vesile 
ederek buradan tekrar saygıyla ve rah-
metle anıyorum. Şahabettin Bilgisu’nun; 
“Ekonomi’de ve Ekoloji’de denge; işin sırrı 
bu dengede” sözünü hiç unutmadık ve bu-
gün bile kullanıyoruz.”

Her yıl getirdiğimiz yeniliklerle ödül 
organizasyonumuzun canlılığını artırıyo-
ruz. 2009 yılından itibaren KOBİ dalında 
da Çevre Ödülü vermeye başladık. 

2014 yılından beri sektörel bazlı bir 
değerlendirme yaparak, yeterli başvuru-
nun olduğu sektörlerde Sektör Ödülleri 
de vermeye başladık. 2015 yılında ilk kez 
Marmara Bölgesi haricinde gelen başvu-
ruları değerlendirmeye aldık. 

2016 yılında ödül organizasyonunun 
kapsadığı alanı stratejik olarak genişlettik 
ve organizasyonu tüm Türkiye’deki sanayi 

kuruluşlarına açtık. 
Öncelikle buradan, bu organizasyona 

katılma cesaretini gösteren, kapılarını ve 
tüm proseslerini bizlere açan tüm firma-
larımızı kutluyorum. Hepsi birer şampi-
yondur. 

Ayrıca jüri üyelerimize ve ödül almaya 
hak kazanan firmalara atık bertarafı ko-
nusunda İZAYDAŞ tarafından yapılan özel 
indirimler nedeniyle Kocaeli Büyükşehir 
Belediyemize ve İZAYDAŞ’a bu desteğin-
den dolayı teşekkür ederiz.

Şahabettin Bilgisu Çevre Ödülleri 
artık bir ‘Türkiye markası’ oldu...

KSO Yönetim 
Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu

30 Ağustos 1919 tarihinde 
İzmit’te doğdu.

İlk ve orta öğrenimini 
İzmit’te yaptı. İstanbul Erkek Lisesi’ni 
bitirdi. Daha sonra devam ettiği 
İstanbul Üniversitesi Fen Fakültesi’ni 
yarıda bıraktı.

1952 yılında Susanbaş Değirmen-
cilik A.Ş. firmasını kurarak sanayi-
ciliğe başladı. Sırasıyla Kocaeli Yem 
Sanayi A.Ş. ve İSPAK A.Ş’nin kuruluş-
larında bulundu. 

Bir süre Türk Ekonomi 
Bankası’nda yönetim kurulu başkan-
lığı yaptı. 1961-1965 yılları arasında 
TBMM’de CHP’den Kocaeli’ni temsil 
etti.

1967 yılından itibaren İzmit Tica-
ret ve Sanayi Odası’nda meclis ve yö-
netim kurulu üyeliklerinde bulundu. 

1972-1987 yılları arasında 15 yıl 
süreyle başkanlık koltuğunda oturdu. 

1989’da kurulan Kocaeli Sanayi 
Odası’nın başkanı oldu ve bu görevi 
1995 yılına kadar sürdürdü. Baş-
ta GOSB ve TAYSAD olmak üzere 
bölgemizdeki “organize sanayi 
bölgeleri”nin kuruluşlarına destek 
verdi, yönetimlerinde bulundu. 

Özel diyaloglarıyla önemli 

grupların kentimizde sanayi yatırımı 
yapmasını sağladı.

Kocaeli’de fuarcılık anlayışını 
yerleştirdi, Kocaeli Fuarı’nı kuranlar 
arasında yer aldı. Yuvacık Barajı gibi 
önemli projelerin destekleyicisi oldu. 

Çevre bilincini bölgemizde ilk yerleş-
tiren kişidir. 

Evli, ikisi kız ikisi erkek dört çocuk 
sahibiydi. 80 yıllık yaşamına birçok 
başarıyı sığdıran Şahabettin Bilgisu, 7 
Ağustos 1999 tarihinde vefat etti.

ŞAHABETTİN 
BİLGİSU

[çevre ►
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2022 yılı Ocak-Mayıs döneminde 
toplam üretim yüzde 4, otomobil 
üretimi bir önceki yılın aynı döne-

mine göre yüzde 16 oranında azaldı. Bu 
dönemde, toplam üretim 513 bin 887 
adet, otomobil üretimi ise 296 bin 362 
adet düzeyinde gerçekleşti.

2022 yılı Ocak-Mayıs döneminde 
toplam pazar geçen yılın aynı döne-
mine göre yüzde 12 azalarak 290 bin 
816 adet düzeyinde gerçekleşti. Bu 
dönemde otomobil pazarı ise yüzde 
14 oranında azaldı ve 214 bin 148 adet 
olarak gerçekleşti.

Ticari araç grubunda, 2022 yılı 
Ocak-Mayıs döneminde üretim yüzde 
22, ağır ticari araç grubunda yüzde 22 
ve hafif ticari araç grubunda yüzde 22 
oranında arttı. 2021 yılı Ocak-Mayıs 
dönemine göre ticari araç pazarı yüzde 
5, hafif ticari araç pazarı yüzde 6 ve 

ağır ticari araç pazarı yüzde 2 azaldı.
2022 yılı Ocak-Mayıs döneminde 

bir önceki yılın aynı dönemine göre, 
toplam otomotiv ihracatı adet bazında 
yüzde 3 oranında, otomobil ihracatı ise 
yüzde 16 oranında azaldı. Bu dönem-
de, toplam ihracat 380 bin 372 adet, 
otomobil ihracatı ise 215 bin 892 adet 
düzeyinde gerçekleşti.

2022 yılı Ocak-Mayıs döneminde 
bir önceki yılın aynı dönemine göre, 
toplam otomotiv ihracatı Dolar bazın-
da yüzde 3, Euro bazında geçen yılın 
aynı dönemine göre yüzde 13 arttı. Bu 
dönemde toplam otomotiv ihracatı 
12,7 Milyar $ olarak gerçekleşirken, 
otomobil ihracatı yüzde 14 azalarak 
3,6 Milyar $ seviyesinde gerçekleşti. 
Euro bazında otomobil ihracatı ise 
yüzde 6 azalarak 3,3 Milyar € seviye-
sinde gerçekleşti.

Ocak-mayıs’ta  üretim, otomotivde yüzde 
4, otomobilde yüzde 16 geriledi

2022 yılı Ocak-Mayıs 
döneminde toplam 
pazar geçen yılın aynı 
dönemine göre yüzde 
12 azalarak 290 bin 
816 adet düzeyinde 
gerçekleşti. Bu 
dönemde otomobil 
pazarı ise yüzde 
14 oranında azaldı 
ve 214 bin 148 adet 
olarak gerçekleşti

[otomotiv ►
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KSO önümüzdeki 4 yıllık dö-
neme ilişkin stratejik planı 
Meslek Komiteleri Müşterek 

toplantısında gerçekleştirdiği çalış-
tay ile masaya yatırdı. 

Toplantıda Stratejik Plan’ın 
unsurları olarak; Global Gelişmeler 
ve Dış Ticaret’, ‘Sürdürülebilirlik 
ve AB Yeşil Mutabakatı’ ile ‘Dijital 
Dönüşüm ve Yeni Teknolojiler’ ana 
başlıkları ele alındı.

Toplantıya katılanGenel Sekreter 
Nesrin Nas başkanlığında katılan 
İktisadi Kalkınma Vakfı uzmanları 
çalıştaya teknik destek sağladı 

 Toplantı açılış konuşmaları ile 
başladı. KSO Meclis Başkanı Hasan 
Tahsin Tuğrul, üyelerin görüşlerini 
almak adına yılda iki kez meslek 
komiteleri müşterek toplantısını 
düzenlediklerini hatırlatarak, “Bu-
gün yine sizleri çalıştıracağımız bir 

toplantı olacak. Sizlerden aldığımız 
görüşler ile yapacağımız çalışmala-
rın stratejisini geliştireceğiz” dedi.

ÇALIŞTAY KONULARINI PAYLAŞTI
Tuğrul, toplantı kapsamında 

‘Global Gelişmeler ve Dış Ticaret’, 
‘Sürdürülebilirlik ve AB Yeşil Muta-
bakatı’ ile ‘Dijital Dönüşüm ve Yeni 
Teknolojiler’ başlıklarında çalış-
taylar düzenleneceğini aktararak, 
“Dış ticarette bizleri neler bekliyor, 
ne yaparsak dijitalleşiriz, AB Yeşil 
mutabakatına nasıl uyum sağla-
rız sorularını sorarak bir strateji 
geliştireceğiz” diyerek katılımcılara 
teşekkür etti.

4 YILLIK DEĞERLENDİRME
Ardından KSO Yönetim Kuru-

lu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu söz 
alarak, 4 yıllık oda faaliyetlerini katı-

lımcılarla paylaştı. Zeytinoğlu şun-
ları söyledi: “Değerli meclis üyeleri, 
meslek komitesi üyeleri, İKV’deki ça-
lışma arkadaşlarımız hepinizi tekrar 
böyle fiziki bir ortamda görmekten 
dolayı mutluluk duyuyorum. Şim-
di sizlere 4 yılda neler yaptığımızı 
anlatacağım. 4 yılda 12 bakan ve 64 
bürokrat ve vizyoner konuşmacıyı 
fiziki ya da online olarak ağırladık. 
Meslek komitelerimizden toplamda 
530 tane görüş geldi, bunları TOBB 
üzerinden Cumhurbaşkanımız ve 
Bakanlarımız başta olmak üzere 
bürokrat, kurum ve kuruluşlar ile 
paylaştık. Konulara baktığımız za-
man hakikaten pandemi çok önemli 
bir sorun olarak karşımıza çıktı. En 
yukarıdan en aşağı kadar hiçbirimi-
zin bu konuda deneyimi yoktu. Çok 
sıkıntılı bir dönem atlattık. Bunun 
dışında finansman, teşvik, vergi, 

KSO, 4 yıllık gelecek dönem stratejisini 
Müşterek Meslek Komitesi toplantısında 
masaya yatırdı

[müşterek meslek komiteleri ►
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lojistik, ulaşım, mesleki eğitim, dış 
ticaret, gümrükler, enerji, çevre, Yeşil 
Mutabakat, iş sağlığı ve güvenliği gibi 
konuları ilettik. 

SÜRDÜRÜLEBİLİR İHRACAT 
PROGRAMI VE PROSES EMNİYETİ 
SEMPOZYUMU

2020 Mayıs ayında Kocaeli, COVİD 
pilot bölgesi seçildi. Bir nevi PCR 
testlerinde öncü il olduk. Koronavi-
rüs Tarama Test Merkezi’ni kurduk. 
Bunun dışında 188 adet ücretsiz 
seminer ve bilgilendirme toplantısı 
gerçekleştirdik. Pandemi süresince 
ise sanal ortamda gerçekleştir-
dik. Yeşil Mutabakat, karbon ve su 
ayak izi kapsamında 15 adet eğitim 
gerçekleştirdik. Yine 21 Haziran-4 
Ağustos tarihleri arasında “Sürdürü-
lebilir İhracat Serüveni” Programına 
başlıyoruz.  2018 yılından bu yanadır 
düzenlediğimiz Proses Emniyetini 
Sempozyumu ve Sergisi’nin üçün-
cüsünü geçen ay gerçekleştirdik. Bu 
yıl 3 bakanlık ve 50’nin üstünde STK 
ve sanayi şirketinin destekleri ile 
gerçekleştirdik. 5 oturum, 26 yerli 
ve yabancı sunum, 3 özel davetli ko-
nuşmacı katıldı. Yine yerli ve yabancı 
olmak üzere 40 firma da sergi açtı.

MESLEKİ EĞİTİM VE İSTİHDAM
Mesleki eğitim konusunda Odalar 
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Birliğimiz malumunuz tüm illerde 
birer tane okul ile odanın işbirliği 
yapması konusunda adım attı. 
81 ilde 81 Meslek Lisesi Projesi 
kapsamında biz de İzmit Mes-
leki ve Teknik Anadolu Lisesi’ni 
sahiplendik. Zaten iyi bir durumda 
olan okulun daha da iyi olması 
noktasında katkı veriyoruz. Ayrıca 
Uzunçiftlik MYO - Makine Montaj 
Elemanı yetiştirme konusunda 
istihdam garantili MARKA destekli 
proje geliştirdik. Gebze Güzeller 
OSB’deki meslek lisesi ile çalışıyo-
ruz. Oda olarak amacımız birlikte 
çalıştığımız meslek listesi sayısını 
çoğaltarak meslek liselerinin ka-
litesini artırmak. TOBB MEYBEM 
işbirliği ile 6.230 kişiye mesleki 
yeterlilik ve belgelendirme eğitimi 
verdik. 2019 yılında oda olarak bu 
konuda birinci olduk. Mesleki Eği-
tim ve Beceri Geliştirme İşbirliği 
Protokolü (MEGİP) kapsamında 
5217 kişiye kurs verdik. Komite 
üyelerimiz ile meslek liselerine 
ziyaretlerde bulunduk. USTAM 
Projesi, KOSODES Projesi ve 
Sanayide Kadın Eli Projesi’ndeki 
ortaklıklarımız devam ediyor. 
Bu noktada Sanayide Kadın Eli 
Projesi’ne elimizden geldiği kadar 
destek olmamız gerektiğini hatır-
latmak istiyorum. 

ENERJİ VERİMLİLİĞİ VE 
KÜMELENME ÇALIŞMALARI

İkinci odaklandığımız konu 
olan enerji verimliliği idi. Pademi 
öncesi başladık. AB fonu ile 20 
firmamıza enerji ön etüdü yaptık. 
Farkındalığı arttırmak için eği-
timler ve seminerler düzenledik. 
Sanayiye Uzman (Mühendisler 
Emekli Olmaz) Projesi’ni sizlerin 
sayesinde keşfettik. Burada da 
olukça önemli adımlar attık. Bu 
projenin Bursa TSO tarafından 
örnek alınması bizim için gurur 
kaynağı oldu. Kümelenme konu-
sunda yaptığımız çalışmalarda 
somut sonuçlar elde ettik. Savun-
ma Sanayi Yerlileşme Projemiz 
kapsamında 64 firma ziyareti ve 
toplam 1390 iş görüşmesi yaptık. 
Savunma sanayine danışmanlık 
yaptık. SANTEK’te savunma sana-
yinin geniş katılımı, İl Buluşması 
Etkinliği ve Sektörel Bilgilendirme 
Toplantıları düzenledik. Ayrıca 
Kocaeli Sanayi Odası şemsiyesi 
altında Kocaeli Savunma Sanayi 
Şirketi’ni kurduk.

[müşterek meslek komiteleri ►
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KAMU-ÜNİVERSİTE-SANAYİ İŞBİRLİĞİ
Kamu-üniversite-sanayi işbirliği 

çalışmaları yaptık. Türkiye’de 1243 
tane Ar-Ge merkezi var. Bunların 129 
tanesi Kocaeli’de. Bu konuda İstanbul 
ve Ankara’dan sonra Türkiye’de 3. 
sırdayız. Ar-Ge Merkezleri arasında 
koordinasyonu sağlamak adına ilaç 
ve kimya sektörlerimiz ile ortak top-
lantılar organize ettik. Üniversite ve 
araştırma kurumlarımızın laboratu-
var olanaklarını tanıtmak adına  gıda, 
çevre, kimya ve ilaç firmalarımızla 
teknik geziler düzenledik.

FİRMALAR İLE HEYET ZİYARETLERİ
Pandemi öncesi 12 adet yurtdışı 

fuarı ve heyet ziyareti gerçekleş-
tirdik. Belarus, Bosna Hersek, ABD, 
Almanya, Rusya, İtalya, Bulgaristan, 
İspanya,  Lüksemburg’a gidildi.  ABİ-
GEM işbirliğinde organize ettiğimiz 
Match4Industry ikili iş görüşmeleri 
etkinliğinde; 2018’de 1.064 iş gö-
rüşmesi, 2019’da 900 iş görüşmesi, 
2020’de 160 iş görüşmesi (online), 
2021’de 205 iş görüşmesi gerçek-
leştirdik. Odamızda 25 adet yabancı 
heyet ağırladık. Global Piyasa ile 554 
firmalık iki grubun, e-ticaret plat-
formuna taşınmasını sağladık. Bu 
platform devam edecek. Odamızda 
“İhracat Destek Ofisi” kurduk.

ORGANİZASYONLARIMIZ
Gelenekselleşen organizas-

yonlarımıza devam ettik, edeceğiz. 
Türkiye’de ilk ve bu formattaki tek 
organizasyonumuz olan Şahabettin 
Bilgis Çevre Ödülleri Türkiye’ye açık 
şekilde devam ediyor. Bu yıl 28. kez 
gerçekleştireceğiz. Sektörel Per-
formans Ödül Organizasyonumuz 
14 yıldır Marmara Bölgesine açık 
olarak yapılmakta. İlkini 2013 yılında 
düzenlediğimiz, ilginin giderek arttığı 
ve artık yönünü savunma sanayine 
döndüğü Sanayi ve Teknoloji Fuarı-
mıza 2018’de 31.102 ziyaret, 2019’da 
34.256 ziyaret, 2021’de online olarak 
15.000’in üzerinde ziyaret gerçek-
leşti.

Ayrıca çevre ve iklim değişikliği 
konusunda farkındalık yaratmak 
üzere üretim tesisleri ile çocukları ve 
velilerini bir araya getirmeyi hedef-
leyen Yeşil Satranç turnuvalarını 
başlattık. 

MESLEK KOMİTELERİNİN 
FAALİYETLERİ VE BİZİMKÖY 

Meslek komitelerimiz fiziki ve 
online platformlarda aktif olarak ça-
lıştı. Meslek komiteleri toplantıları-
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nın sayıları ve katılım oranları arttı. 
Meslek komitelerimiz tarafından 
82 adet grup faaliyeti gerçekleşti. 
Odamızın en önemli sosyal sorum-
luluk projesi olan Bizimköy Engel-
liler Üretim Merkezimiz oldukça 
iyi bir konumda. Bugün itibariyle 
500’e yakın çalışan var. Engelli 
çalıştırdığımız sayı 135. Hakikaten 
Türkiye’ye örnek bir proje. 

TOPLUMSAL ÇALIŞMALAR VE YENİ 
ODA MEKANI

Topluma yönelik çalışmalarımız 
oldu. KSO Oda Orkestrası ile her 
yıl geleneksel konserlerimiz var. 
Bisikletle Osmangazi Köprüsü Ge-
çişi, Avrupa Günü Bisiklet Etkinliği, 
her yıl Avrupa Günü kutlamaları, 
KSO Koşusu, bünyemizde faaliyet 
gösteren AB-Bilgi Merkezi ve Euro-
Desk Temas Noktası ile AB farkın-
dalığını oluşturmak için etkinlikler 
düzenledik.  Bütçe gelirlerimizi 
her yıl artırdık. 2018 bütçemiz 13,8 
milyon TL idi. 2022 bütçemiz ise 30 
milyon TL mertebesinde. Oda me-
kanlarımızı yenilemek için adımlar 
attık. Fiziki altyapımızı güçlendir-
mek amacıyla; yeni Oda binasının 
inşaat çalışmaları sürüyor. Dış 
cephe çalışmaları hızla sürüyor. 
Camları da taktığımız zaman yüzde 
70’i bitmiş olacak. Binamızın giriş 
katını oda faaliyetlerimiz için kul-
lanacağız. üst katlarını da odamıza 
gelir sağlamak amacıyla kiraya 
vereceğiz. 

A SINIFI MÜKEMMEL ODA
Müşteri memnuniyetinin en üst 

düzeyde sağlanması amacıyla ka-
lite, çevre ve müşteri memnuniyet 
yönetim sistemlerini tamamladık.  
TOBB Akreditasyon Sistemi kapsa-
mıdna 365 Oda/Borsa arasından 
tam puan alarak A Sınıfı-Mükem-
mel Oda olduk. Buradan başta 
mclis başkanımıza, meclis üye-
lerimize, komite üyelerimize ve 
profesyonel çalışma arkadaşları-
mıza teşekkür ediyorum” diyerek 
konuşmasını tamamladı. 

ÖNEMLİ KONU BAŞLIKLARI MASAYA 
YATIRILDI

Konuşmaların ardından Kocaeli 
Sanayi Odası ve İktisadi Kalkınma 
Vakfı’nın katkılarıyla ‘Global Geliş-
meler ve Dış Ticaret’, ‘Sürdürüle-
bilirlik ve AB Yeşil Mutabakatı’ ile 
‘Dijital Dönüşüm ve Yeni Teknolo-
jiler’ başlıklarında çalıştay ger-
çekleştirildi. Toplamda 8 masada, 

[müşterek meslek komiteleri ►
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sanayicileri yakından ilgilendiren 
önemli konular hararetli bir şekilde 
görüşüldü, beklentiler, sorunlar ve 
hedefler masaya yatırıldı. 

‘Sürdürülebilirlik ve AB Yeşil 
Mutabakatı’ konusunda; KOBİ’lere 
yönelik farkındalık ve bilgilendir-
me çalışmalarına ağırlık verilmesi, 
danışmanlık hizmetinin sağlanma-
sı,  karbon salınımını azaltmaya ve 
karbonu tutmaya yönelik teknoloji-
ler geliştirilmesi, dünyadaki geliş-
melerin takip edilmesi, rüzgar ve 
güneş enerjisi gibi alternatif enerji 
kaynaklarına yönelme, yenilenebilir 
enerji teşviklerinin kolaylaştırılması, 
AB fonlarından faydalanmak üzere 
çalışmalar yapılması, yerli karbon 
piyasasının oluşturulması, sürdürü-
lebilirlik raporlarının firma bazında 
yaygınlaştırılması, sürdürülebilir 
raporlarındaki ilerlemelere göre 
kuruluşların kredilendirilmesi, tüm 
ülke çapında ve sanayide farkındalık 
yaratılması ile AR-GE projelerine 
destek verilmesi ve inovasyonun 
artırılması öne çıktı. 

‘Dijital Dönüşüm ve Yeni Tek-
nolojiler’ konusunda; dijital arşivin 
oluşturulması, kişisel verilerin 
korunması, siber güvenliğe ağırlık 
verilmesi,  Yeşil Mutabakat kap-
samında yeşil dijital teknolojilerin 
desteklenmesi, KSO bünyesinde fizi-
bilite çalışmasının yapılarak sektör 
bazındaki dijital dönüşüm seviye-
lerinin belirlenmesi, dijital dönüşü-
mün maliyetinin  devlet teşvikleri 
ile desteklenmesi, iş gücüne yöne-
lik eğitimlerin artırılması, sürecin 
model fabrikalarla ve dönüşüm ofisi 
aracılığıyla desteklenmesi başlıkları 

öne çıktı. 
‘Global Gelişmeler ve Dış Ticaret’ 

konusunda; yerli üretime hız veril-
mesi, enerji maliyetinin nispeten 
düşük olduğu ülkeler ile işbirliğinin 
güçlendirilmesi, yenilenebilir enerji 
kaynaklarına yönelme, dış ticarete 
kolaylık sağlayacak Serbest Ticaret 
Anlaşmaları’nın artırılması, kalıcı ve 
sürdürülebilir ticaret kanallarının 
oluşturulması, hammaddeye erişi-

min ve tedarik zincirinin korunması, 
dijital medya aracılığıyla potansiyel 
pazarlara ulaşım, katma değeri 
yüksek ürün ihracatı ve  ihracatı 
destekleyen yatırımların artırılması 
başlıkları öne çıktı. Çalıştay sonuç-
ları komite üyelerinin kendi arala-
rında seçtiği temsilcilerin sunum-
ları ile katılımcılarla paylaşıldıktan 
sonra toplantı fotoğraf çekimi ile 
son buldu.
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Pandemi sonrası sanayiciler 
pandemi dönemini ve beklentilerini paylaştılar

[görüş ►

Mehmet Emin Bitlis
Polisan Holding
Yönetim Kurulu Başkanı

PANDEMİDE ÇOK ŞEY 
YAŞADIK VE ÖĞRENDİK

Pandemi ilkleri yaşadığımız bir 
dönem idi ve ilk başta hiç birimiz 
hazır değildik. Süreç ilerledikçe 

bizler de neler yapılması gerektiği ko-
nusunda öğrendik ve bu süreçte kendi 
adımıza da bayağı bir ders aldık. 

Bu süreçte bizler elimizden geldiği 
kadarı ile iyi işler yaptık, iyi önlemler 
aldık. İlk başta servislerde önlemler 
aldık. Her servise binişte ateş ölçü-
mü yaptık. Fabrikaya girişlerde ateş 
ölçümleri yaptık. Tüm bunları yapmış 
gibi değil gerçekten yaptık, yapma-
yanları da uyardık. Yemekhanelerde 
vardiyalara göre tek seferde değilde 2 
yada 3 defa olmak üzere, aynı anda ye-
mek yiyen sayısını da azaltarak hizmet 
verdik. Aralara bölmeler koyduk. Peri-

yodik ve düzenli olarak testler yaptık. 
Ofislerde bir ara çalışan sayımız yüzde 
15-20’lere kadar düştü. 

- Piyasa hiç tahmin etmediğimiz 
kadar iyi gitti

Bu dönemde piyasa ise hiç tahmin 
etmediğimiz kadar aslında iyi gitti. 
Pandeminin ilk başlarında, 2020 yılı 
Mart ayında fabrikayı durdurduk. Bu 
dönemde ciddi bir boya stoğu yaptık 
ve bunun yeterli olacağını düşündük. 
Ancak piyasalar bir anda öyle bir açıldı 
ki, 20 bin stok yetmedi, boya yetiştire-
medik. 

Yani bu süreçte birçok yeni şey 
yaşadık ve öğrendik aslında. Yine bu 
süreçte ciddi bir re-organizasyon sü-
reci içerisine girdik. İnsanlarla iletişimi 
daha iyi kurabildik. Bazı programları-
mız için daha sakin bir kafa ile düşüne-
bildik. Ona göre programlarımızı yap-
tık. Bunlar yaşanan dönemin artıları idi 
diyebilirim aslında. 

- Yatırımlara devam ettik
Pandemi döneminde bir yandan biz 

yatırımlara da başladık. 2020 yılında 

Gebze’de temelini attı-
ğımız yeni reçine tesi-
simiz yakında devreye 
girecek. Haziran ayında 
deneme üretimlerine 
başladığımız tesisimiz, 
tahmin ediyorum Ağus-
tos Eylül ayında üreti-
me de geçecek. 

Liman tarafında 17 
adet tankı yeniledik. 
Orada çok ciddi bir oto-
masyon çalışması var, 
ona başladık, ‘I On Pro-
jesi’. Burada tamamen 
otomasyona yönelik 
bir altyapı yapılıyor. İlk 
etabını açtık ama bu 2-
3 yıllık bir süreç. Adım 
adım plana uygun bir 
şekilde de ilerliyor. 

Bu arada holding 
olarak da bir yandan di-
jitalleşmeye doğru gidi-

yoruz ki dijitalleşme artık günümüzde 
kaçınılmaz oldu. 

-Kötümser değiliz ama dikkatli 
olmalıyız

Bu enflasyon ortamında nakit akışı 
çok önemli. O konuda biz son 3-4 yıldır 
ciddi önlemler almıştık. Özellikle tah-
silatlar ve teminatlarla ilgili. İhracat 
konusunda bazı artışlar var ama ihra-
cata daha da ağırlık veriyoruz. Özellik-
le kimya tarafında üretimimizin yakla-
şık yüzde 30’u kadarını ihraç ediyoruz. 

Liman tarafında zaten çalıştık-
larımız yüzde 80 gibi yabancılardan 
oluştuğu için oradan bir döviz girişi 
sağlıyoruz. Ancak kuru yük tarafında, 
limanda, Rusya Ukrayna savaşının 
olumsuz etkileri bize de yansıdı. Artık 
Karadeniz’den birçok gemi gelmiyor. O 
tarafta bir zayıflama var, her ne kadar 
zarar etmesek de çok başa baş giden 
bir yapı sözkonusu. 

Pandemi sonrası dönemde aslına 
bakarsak kötümser değiliz ama çok 
dikkatli olmamız gerektiğini düşündü-
ğümüz bir dönemdeyiz.

Kocaeli Sanayi Odası üyesi sanayiciler artık toplantıları yüzyüze yapmaya 
başladı. Sanayiciler yeni dönemde pandemi döneminde işlerini ve 

beklentilerini dile getirdiler. 



1�Kocaeli Odavizyon

Kemal Saraç
Yücel Boru ve Profil Endüstrisi AŞ.
Genel Müdürü

PANDEMİNİN ETKİLERİ 
1 YILDAN AZ SÜRDÜ AMA 
EKONOMİDEKİ OLUMSUZ 
ETKİLER DEVAM EDİYOR

Pandemi dönemi uzun sürdü ama 
pandemi döneminin çok yoğun 
olduğu, iş hayatını etkilediği, 

özellikle ilk 6 aylık bir dönem var. O 
dönemde iş hayatı etkilendiği gibi bi-
zim sektörümüz, demir çelik sektörü 
de etkilendi. Bu etki, talebin azalaması 
ile birlikte işlerin biraz azalması, üreti-
min düşmesi, hatta bir miktar işçilere 
izin kullandırılması, piyasa satışlarının 
azalması yönünde oldu. Ama ondan 
sonraki dönemde, özellikle aşının da 
ortaya çıkması ile birlikte pandeminin 
etkilerini azaldı ve iş hayatında gö-
receli olarak bu şartlar yavaş yavaş 
ortadan kalkmaya başladı, piyasadan 
talep gelmeye başladı. Herkes tedbi-
rini aldı. 

- Pandemide fazla mesai yapmadan 
normal vardiyalarla işimizi devam 
ettirdik

Pandemi döneminde biz çok erken 
tedbir almaya başladık. Türkiye’de 
Mart ayında başladı yasaklar ama biz 
grup bünyemizde Şubat ayından itiba-
ren tedbir almaya başladık; servislerin 

fazlalaştırılması, giyinme - 
soyunma ortamlarının sıra ile 
kullandırılması, yemekhane-
nin kapasitesinin artırılması, 
tüm çalışanlara hijyen malze-
meleri dağıtılması gibi önlem-
leri aldık. Çok erken tedbirler 
almamıza rağmen dünyadaki 
ve Türkiye’de hastalığın iler-
lemesi bizleri de etkiledi. Bunu 
tabii bir de mavi yaka beyaz 
yaka diye de ayırmak lazım. 
Beyaz yaka çalışanlar home-
office çalışmaya başladılar. 
Mavi yaka çalışanlar, üretim 
ortamında olanlar işyerinde 
çalıştılar. İlk başlarda işlerin 
düşmesi ile üretim kısmında 
da izin kullandırdık, ondan 
sonra hükümetin getirmiş ol-
duğu ve bizim de çok kısa bir 
süre için de olsa kullandığımız 
kısa çalışma ödeneği gibi ted-

birler ile devam ettik çalışmalarımıza.  
Bizim sektörümüzde, bizim gru-

bumuzda çalışmanın bir kısmı fazla 
çalışma şeklinde olur. Biz fazla çalış-
ma yapmadan normal vardiyalarla işi 
idare ettik. 

- Bir yıldan kısa sürede, kaldığımız 
yerden devam ediyoruz

Bir yıldan biraz daha az bir sürede 
bu etkileri yaşadık, sonrasında topar-
lanma başladık. Şu anda işletmeleri-
mizde bu pandeminin etkisi yok de-
necek kadar az. Dolayısı ile yaşanan 
pandeminin dünya ve Türkiye ekono-
misine olduğu kadar, bizim sektörü-
müze de olumsuz yansımaları oldu. 
Ama artık bu kalktı ve işimize kaldığı-
mız yerden devam ediyoruz. 

-2022’den beklentilerimiz çok 
olumlu yönde değil

2022 senesinden beklentilerimiz 
çok olumlu değil. Bunun nedenleri sa-
dece Türkiye ile de alakalı değil, dünya 
ile de ilgili. 

2008 senesinden bu yana dünya-
da, Amerika’da, Avrupa’daki parasal 
genişlemenin olumsuz etkileri ki za-
ten görülecekti bu, görülmeye başladı. 
Bu ülkelerde yüksek enflasyon ortaya 
çıktı. Bu enflasyonu dizginlemek için 
Amerika’da, Avrupa’da parasal sıkılaş-
tırma tedbirleri başladı; bu da faizlerin 
yükseltilmesi şeklinde. Bu Amerika’da 
2 dönem oldu. Şimdi Avrupa Birliği’nde 
de bu parasal sıkılaştırmanın olması 
bekleniyor. 

Malum, parasal sıkılaştırma ile 
birlikte bu ülkelerin paraları yani bi-
zim içn döviz dediğimiz yabancı para 
birimi yükselmeye başladı. Tabii dışa 

bağımlı olan Türk ekonomisinde de bu 
paranın yükseliyor olması Türk eko-
nomisini olumsuz etkilemeye başladı. 
Türkiye’nin kendine özgü koşulları da 
var. Geçen seneden bu yana çıkan yük-
sek enflasyon, döviz artışı, maliyetle-
rin tırmanmasına yol açtı. Bu da alım 
gücünün azalmasına yol açmaya baş-
ladı. Son zamanlarda da bankaların 
kredi ihtiyacı olan şirketlere özellikle 
uzun vadeli kredi vermekte imtina et-
meleri Türkiye’deki sanyiyi etkilemeye 
başladı. Bu etkiler şu anda da devam 
ediyor.

- Ekonomideki etkilenmeler 
önümüzdeki süreçtede devam 
edecek

Bizim görüşümüz önümüzdeki dö-
nemde de devam edecek bu etkiler. Ta-
bii yüksek enflasyon dendiği zaman ül-
kedeki insanların alım gücünün azalmış 
olması, genel kullanım maddeleri olan 
doğalgazın, benzinin, mazotun ve yurt 
dışına bağlı diğer hammaddelerin artı-
yor olması akla geliyor. Tüm bunlar da 
tabi diğer sanayileri olduğu gibi bizim 
demir çelik sanayiini de etkiliyor. 

Demir çelik sanayi dışa fazlası ile 
bağımlı olan bir sanayi dalı. Türkiye’de 
üretilen demir çeliğin hammaddesi olan 
cevherin, çeliğin, hurdanın, kömürün 
yurt dışı kaynaklı olması Türkiye’deki 
sektörü fazlası ile dışa bağımlı kılıyor. 
Bu bağımlılık da aşağı yukarı yüzde 
80-85 civarında. Dolayısı ile döviz ar-
tışı maliyetlere yansıyor, kur farkları 
Türkiye’de de fiyatları artırıyor. 

Muhammet Sarac
İZAYDAŞ AŞ.
Genel Müdürü

GEMİYİ BATIRMADAN 
KIYIYI DA GÖZDEN 
KAÇIRMADAN 
BUGÜNLERE GELDİK

İki yıllık bir pandemi dönemini at-
lattık. Biz atık sektöründeyiz. Atık 
sektöründe işleri yavaşlatmak 

gibi bir şansımız yok. Bizim işimiz 
savaş döneminde bile tam kapasite 
devam etmesi gereken bir iş. 

Hastalığın getirdiği idari izin-
ler, kronikler, hasta olan arkadaş-
larımız dolayısı ile zaman zaman 
yüzde 50 iş gücü ile tüm işlerimizi 
yürütmeye çalıştık. 
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BİZ KİMİZ ?
Yıldırım Soğutma ,
Sanayinin temel ihtiyaçları olan 
Basınçlı hava sistemleri ve Proses 
soğutma sistemleri konusunda 
1995 yılından beri profesyonel 
hizmet vermektedir.

Basınçlı hava ve Proses sogutma sistemleri için ilk yatırım
maliyetleri ve işletme maliyetlerinizi en aza indirme
konusunda profesyonel hizmetten ödün vermeden
çalışmaya devam ediyoruz.
Atlascopco kompresörleri ile yüksek verimle basınçlı hava
üretimi sağlar iken bakım maliyetlerinizi en aza
indiriyoruz.
Gelişen teknolojiyi takip eden etkin bir kuruluş olmayı, sahip
oldugu bilgi ve tecrübe ile müşteri beklentilerine
hatasız karşılık vermeyi ve müşteri memnuniyetini en üst
seviyede tutarak sektörde öncü olmayı hedefliyoruz.
Müşteri gereksinimlerini karşılamak amacıyla ürünlerimizi
teknolojik gelişmelerden faydalanarak geliştiriyor,
uluslararası standartlarda sürekli üretim yapıyoruz.

SÜRDÜRÜLEBILIR VERIMLILIKTE KARARLIYIZ

Profesyonel 
Teknoloji

Bir taraftan da serbest piyasada 
müşterilerimiz ile işlerimizi yürütü-
yoruz. Sanayi bu dönemde iyi yürüdü. 
Ama genel ekonomik düzen nedeni ile 
ödemelerde bazı sıkıntılar da yaşandı. 
Burada da müşterilerimizi çok üzme-
den, fiyatlarla çok oynamadan bu dö-
nemi atlattık. 

Biz; 2020 ve 2021’i gemiyi batırma-
dan kıyıyı da gözden kaçırmadan yüz-
dürdük. Bu dönemlerde açık denizlere 
açılmak oldukça büyük bir risk. 

- Bu seneyi çok sıkıntı görmeden 
atlatmayı hedefliyoruz

Bugünlerde aslında pandemiden 
kurtulduk ama gerek ülke içi gerek-
se global problemler nedeni ile daha 
büyük sıkıntılarla karşı karşıyayız. Fi-
yatların dengesizliği, enerji fiyatları, 
dünya çapında hem resesyonun hem 
enflasyonun aynı anda olması bütün 
bunların ötesinde bize özel olarak, sa-
vaşın da ortaya çıkması gerçekten bü-
yük sıkıntı oluşturdu. Fiyatlar ciddi bir 
şekilde yukarı doğru hareketli. Vatan-
daş olarak alım gücümüzü gerçekten 
zorluyor. Öte yandan şirket olarak da 
maliyetlerimizi oldukça yoruyor. Aşa-
ğı yukarı şirketin enflasyonu neredey-
se yüzde 150’den fazla, ki biz kamu ku-
ruluşuyuz. İlk birkaç ay henüz geçmiş 
ihalelerin fiyatları ile devam ederiz 
ki çok yansımadı, ama bundan sonra 
yansıyacak. Bunları da ister istemez 
belli ölçülerde müşterilere yansıtaca-
ğız ve bu seneyi çok büyük bir sıkıntı 
görmeden atlatmaya çalışacağız. 

Bir takım zorunlu yatırımlarımıza 
devam edeceğiz ama asıl büyük yatı-
rımlara bir dahaki sene sonuna doğru 
başlayacağız. 

- Umutlu olmak zorundayız, başka 
çaremiz yok

Ekonomide moral ve güven önemli 
bir güç. Yaz döneminde meyve sebzenin 
fiyatında ufak gevşemeler olursa, enf-
lasyona hafif yansır. Ardındna hemen 
okulların açılması, sonra da Aralık ayın-
da baz etkisi ile enflasyon biraz aşağı 
doğru dönerse yeniden kendimizi daha 
enerjik hissedebiliriz. Bunun dışında da 
3 ayı doldurduk, savaş yakın bir zaman-
da bir sonuca bağlanırsa gelecek sene 
için umutlu olmak zorundayız. Başka da 
çaremiz yok. 

PANDEMİ ZORDU AMA 
HERŞEY DÜNDEN DAHA 
GÜZEL OLACAK

Özcan Albak
Namet Gıda Sanayi ve Ticaret AŞ.
Genel Müdürü 

2022’nin 2021’den daha iyi ge-
çeceğini düşünüyoruz, veri-
ler onu gösteriyor. 

Biz gıda sektöründe olduğumuz 
için insanlar ne yaparsa yapsınlar 
günde 3 defa tüketim yapılıyor. 

Pandemi zor bir süreçti. Fabri-
kamızı ve çalışanlarımızı covid’ten 
korumaya çalıştık ki üretimi de-
vam ettirebilelim. Bu dönem iyi 
geçti. Uzun zamandır da sıfır vaka 
ile gidiyoruz. Bu çok sevindirici. 

- Et sektöründe Türkiye, stok 
açısından çok zor bir durumda
Piyasamız et piyasası olduğu 

için burada çok ciddi bir artış var. 
Artık insanların satın alma gücü-
nü çokça zorlamaya başladı. Hele 
ki önümüzde kurban bayramı gibi 
de müthiş bir handikap var. Bu dö-
nemde stok açısından çok zor bir 
durumda Türkiye. 

Fiyatlar artıyor. En önemli-
si enerji girdilerimiz arttı. Bütün 
bunlara adapte olmaya çalıştık. 
Yansıtabildiğimiz kadarı ile fiyat-
lara yansıttık, yansıtamadığımızı 
üstlendik. 

Namet olarak bu dönemde yeni bir 
yatırıma da başladık. İnşallah 2023 yı-
lını da iyi gördüğümüz için, daha doğ-
rusu böyle de öngörmek istediğimiz 
için yeni yatırımımıza başladık. İnşal-
lah herşey dünden daha güzel olur. 
Biz gelecekten ümitliyiz. Gıda sektörü 
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Sabancı Holding CEO’su Cenk 
Alper, İsviçre’nin Davos ka-
sabasında düzenlenen Dün-

ya Ekonomik Forumu 2022 Yıllık 
Toplantısı’nda iş dünyasını temsil 
eden isimler arasında yer aldı.

Covid-19 salgını nedeniyle 2 
yıl ara verilen toplantının bu yılki 
teması “Dönüm noktasındaki tarih; 
Hükümet Politikaları ve İş Dünyası 
Stratejileri” olarak belirlendi.

Dünyanın dört bir yanından 2 
bin 500’ün üzerinde devlet lideri, 
hükümet temsilcisi ve iş dünyası 
yetkilisini buluşturan etkinliğe katı-
lan Cenk Alper toplantı kapsamında 
“Endüstrilerde Dijital Değeri Ortaya 
Çıkarmak” panelinde ileri malzeme 
teknolojileri ve dijital dönüşüm sü-
reçlerinden bahsetti.

Sivil toplum, akademi ve kamu 
yönetimi alanında dünya ticaretine 

yön veren isimlerle birlikte “İnsan 
Odaklı Ticaret” panelinde de konuş-
macı olarak yer alan Cenk Alper, 
küresel ölçekte daha adil bir ticaret 
düzeninin sağlanması için önemli 
açıklamalarda bulundu.

“Ekosistem yönetimi her geçen gün 
önem kazanıyor”

Dünyada sürdürülebilirlik konu-
sunda izlenen yol haritasının, adil 
ticaret için de bir reçete olabileceği-
nin altını çizen Cenk Alper, “Tüm or-
ganizasyonlar için başlangıç noktası 
aslında kendi çalışanları. Covid-19 
kimseyi geride bırakmamanın öne-
mini herkese bir kez daha gösterdi. 

‘Geride bırakmamak’ demek 
sadece çalışanları işten çıkarmamak 
değil. Onları aynı zamanda geleceğin 
dünyasına da hazır hale getirmek. 
Onlara yeni beceriler kazandırmak, 

[holdinglerden ►

Sabancı Holding CEO’su Cenk Alper ‘Endüstrilerde 
Dijital Değeri Ortaya Çıkarmak’ ve ‘İnsan 
Odaklı Ticaret’i anlattı...

Dijitalleşmeyi, sadece 
kârı maksimize etmek için 

kullanmak organizasyonların 
yapabileceği en büyük 

yanlışlardan bir tanesi. 
Bugün dünyada çok net 

bir gerçek var: Başarı 
kriteri kârdan uzaklaşıp, 

paydaşlarınıza yarattığınız 
değerle ölçülüyor. 

Bizim topluma, çevreye 
ve yönetişime karşı 

sorumluluklarımız var. 
Aynı uygulamaları tedarik 

zincirlerine de uygulatıyor, 
onlara know-how transferi 

sağlıyoruz. 
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var olan becerilerini daha etkin hale 
getirmek. 

Yani, insan kaynakları uygula-
malarında stratejik iş gücü planla-
masını devreye almak. Diğer yandan 
sendikalaşma ve toplumda deza-
vantajlı gruplara eşitlik sağlama 
da burada en öncelikli konuların 
başında geliyor” dedi.

Dünyanın geleceğini ilgilendiren 
hiçbir konuya tek bir kurumun ya da 
organizasyonun çözüm bulmasının 
mümkün olmadığını belirten Cenk 
Alper, “Kurumların etki gücünü ar-
tırmak için ekosistem yönetimi her 
geçen gün önem kazanıyor. Amaç 
odaklılığı, bayilere, tedarikçilere, iş 
ortaklarına da taşıyan çok paydaşlı 
bir yaklaşım adil ticaretin olmazsa 
olmazı. 

Bu kapsamda devreye aldığımız 
tüm ÇSY (çevresel, sosyal, yöneti-
şim) uygulamalarını, tedarikçilerinin 
de aynı şekilde sahiplenmesini talep 
ediyoruz. Burada dijitalleşme çok 
önemli bir tamamlayıcı, hızlandırıcı. 

Bütün tedarik zincirlerini dijitalleşti-
rip, şeffaf data transferini sağlamak 
adil ticarete giden yolda çok önemli 
bir unsur“ şeklinde konuştu.

Esas olan ‘kâr odaklılık’ değil, 
‘amaç odaklılık’

Dijital platformların ve dijital pa-
zar yerlerinin adil ticaretin gelişme-
si için önemli fırsatlar sunduğunu 
da sözlerine ekleyen Cenk Alper,

 “Pazar yerleri sayesinde yerel 
üreticiler tüm dünyadaki müşterile-
rine ulaşma imkânı elde ediyor, bu 
da adil ticaretin önemli bir unsuru. 
Artık dünyada inovasyon ve fikir 
son derece önemli. Doğru bir fikrin 
finansman bulabilmesi artık eski 
dönemlere göre çok daha kolay. 
Bu sayede bilgi transferi yapmak, 
pazara erişmek mümkün. 

Özgür ve adil ticareti bu şekilde 
de destekleyebiliriz. Özel sektörün 
önceliklendirmesi gereken konu-
lardan biri de bu olmalıdır. Bu iş 
birliğini ve iş yapış şeklini sadece iş 

dünyasına değil tedarik zincirine de 
yaymamız lazım.

Dijitalleşmenin, insan odaklı ti-
caretin iyileştirilmesi için en önemli 
araçlardan bir tanesi olduğunu 
vurgulayan Cenk Alper, “Burada asıl 
önemli olan; teknolojiyi, dijitalleş-
meyi, inovasyonu, sürdürülebilirlik 
ile harmanlamak. 

Bunu da iş süreçlerinin iyileş-
tirilmesi ve müşteri deneyiminin 
güçlendirilmesi için kullanabilmek. 
Bunu başardığınızda insan odaklı 
ticarette de farklı bir boyuta ulaş-
manız mümkün. 

Dijitalleşmeyi, sadece kârı 
maksimize etmek için kullanmak 
organizasyonların yapabileceği 
en büyük yanlışlardan bir tanesi. 
Bugün dünyada çok net bir gerçek 
var: Başarı kriteri kârdan uzaklaşıp, 
paydaşlarınıza yarattığınız değerle 
ölçülüyor. 

Bizim topluma, çevreye ve yöne-
tişime karşı sorumluluklarımız var. 
Aynı uygulamaları tedarik zincirleri-
ne de uygulatıyor, onlara know-how 
transferi sağlıyoruz. 

Yatırımcılar da artık bizleri bu 
kriterlere göre değerlendiriyor. Bu 
nedenle bütün ticari kurumlar odak-
larına kârı değil, amacı almalılar. 
Bunu başardığımızda dünyayı daha 
yaşanabilir bir hale getireceğiz.”
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[yerel yönetim ►

Marmara Belediyeler Birliği 
bünyesinde sürdürülebilir 

iklim değişikliği alanında faaliyetler 
yürütecek “Sürdürülebilirlik ve İklim 
Değişikliği Merkezi”, 17 Mayıs’ta 
gerçekleştirilen mecliste üyelerin 
tamamının oyuyla kuruldu. Sürdürü-
lebilirlik ve İklim Değişikliği Merkezi, 
benzer kurumlar arasında bu alanda 
faaliyete geçen ilk merkez oldu.

SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK VE İKLİM 
DEĞİŞİKLİĞİ MERKEZİ

Sürdürülebilirlik ve İklim Değişik-
liği Merkezi kentsel ulaşım, enerji ve 
binalar, arazi kullanımı ve biyoçeşit-
lilik, su ve atık su, atık, tarım ve gıda 
temalarını odağına alarak çalışmalar 
yapacak. Merkez, yönetişim finans 
ve dijitalleşme boyutlarıyla Sürdürü-
lebilir Kalkınma Amaçları’nın yerel-
leştirilmesi, Paris İklim Anlaşması ve 
Yeşil Mutabakatı’nı dikkate alarak 
yerel iklim planlarının hazırlanması, 
Çevre Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanlığıyla iş birliği yapılarak yerel 
iklim eylem planlarının ulusal politi-
kalara uygun olarak hazırlanması ve 
belediyelere danışmanlık yapılması 
konusunda aktif bir rol oynayacak.

GÖNÜLLÜ YEREL GÖZDEN GEÇİRME 
RAPORLARI

Merkez çalışma alanı dahilinde 
MBB üyesi belediyelere Gönüllü Ye-
rel Gözden Geçirme Raporları (VLR) 
hazırlamaları konusunda destek ve-
recek ve ayrıca sivil toplum kuruluş-
ları, üniversiteler, yerel yönetimler, 
merkezi yönetim ve uluslararası ak-
törleri bir araya getiren çok aktörlü 
bir platform olarak bir araya getirici 
bir misyon üstlenecek.

“BİRLİKTE ÇALIŞMADIKÇA KÜRESEL 
MESELELERLE MÜCADELE 
EDEMEYECEĞİMİZ BİR GERÇEK”

Meclis Toplantısı’nda açılış 
konuşmasını gerçekleştiren MBB 
ve Kocaeli Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tahir Büyükakın, “Geçti-
ğimiz yıl küresel krizlerin hemen 
hemen her toplumun, her kesimin 
üzerindeki etkisini iyice hissettirdiği 
bir yıl oldu. Hem küresel hem ulusal 
hem bölgesel sorunlarla farklı 
ölçeklerde mücadele ettik, etmeye 
de devam ediyoruz. Bu süreçlerin 
bize asıl gösterdiği birlikte çalış-
manın hepimiz için vazgeçilemez 
bir unsur olduğu, birlik olmadıkça 

bu tür küresel meselelerle müca-
dele edemeyeceğimiz gerçeğidir. 
Sürdürülebilirlik ve İklim Değişikliği 
Merkezi’nin de bu yönüyle önemli 
bir konumda yer alacağına inanıyo-
ruz” dedi.

“MÜCADELEMİZ ULUSLARARASI 
KURULUŞLARA ÖRNEK OLDU”

Uluslararası kuruluşlara örnek 
olacak çalışmalar yapıldığından 
bahseden Büyükakın, “1975 yılında 
kurulma amacımız olan Marmara 
Denizi’nin son dönemde içinde bu-
lunduğu durum karşısında birlikte 
verdiğimiz mücadele uluslararası 
kuruluşların da gündeminde yer 
alan, işbirliğinin nasıl yapılacağı 
konusunda dünyaya örnek bir süreç 
oldu.” dedi. Marmara Belediyeler 
Birliğinin bir araya getirici gücünün 
altını çizen Büyükakın “Birlikte ça-
lışmanın verdiği gücün bütün siyasi 
meseleleri aştığının yadsınamaz 
gerçekliğiyle; dünyamız, ülkemiz, 
bölgemiz, şehirlerimiz ve şehirleri-
mizde yaşayan vatandaşlarımız için 
hep birlikte çalışmaya inanmalıyız.” 
diyerek birlikte çalışmanın önemine 
vurgu yaptı.

Büyükakın: Küresel meselelerle mücadele 
için birlik olmalıyız
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KSO Meclisi 26 ay aradan sonra 
ilk kez ‘yüz yüze’ toplandı

[oda meclisi ►

Kocaeli Pandemi önlemleri 
nedeniyle iki yılı aşkındır online 
olarak sürdürülen Kocaeli Sa-

nayi Odası (KSO) Meclis Toplantıları 
yüz yüze olarak yeniden başladı. 

Mayıs ayı Meclis Toplantısı, Oda 
binasında, Meclis Üyelerinin katılımı 
ile gerçekleştirildi. Toplantı öncesi bir 
araya gelerek hasret gideren ve soh-
bet eden Meclis Üyeleri, daha sonra 
toplantı salonuna geçti. 

Meclis Başkanı Hasan Tahsin 
Tuğrul, divan üyeleri Birol Bozkurt, 
Mehmet Başol ve Mert Pekdemir’in 
yerlerini alması sonrası Meclis Top-
lantısı başladı. 

Meclisin açılışını yapan Tuğrul, 
“Kocaeli Sanayi Odası’nın değerli 
üyeleri, değerli meclis üyelerimiz, 
meslek komitesi başkanlarımız iki yıl 
iki ay aradan sonra tekrar bir arada-
yız. Hoş geldiniz” dedi. Ardından aylık 
faaliyetleri aktarması ve ekonomik 
değerlendirmeleri paylaşması için 
sözü KSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu’na bıraktı. 

EKONOMİK DEĞERLENDİRMELER
KSO Yönetim Kurulu Başkanı Zey-

tinoğlu, “Çok değerli meclis üyeleri-
miz, değerli Meslek Komitesi Baş-
kanlarımız, OSB Başkanlarımız, çok 
değerli basın, öncelikle uzun zaman-
dır yapmadığımız fiili meclis toplan-
tımıza katılımınızdan ötürü hepinize 
teşekkür eder, Yönetim Kurulu adına 
sizleri saygı ile selamlarım.

Arkadaşlar,  en son toplantımız 
11 Mart 2020 tarihindeydi. Onu da bir 
hatırlatayım. Tam 26 aydır yüz yüze 
geldiğimiz ilk toplantı, onun için in-
şallah buradan iyi kararlar ile çıkarız.  
Tekrar bir arada olmaktan mutluluk 
duyuyorum” diyerek sözlerine başla-
dı. Ardından konuşmasına ekonomik 
değerlendirmelerle devam eden Zey-
tinoğlu şunları söyledi: “Nisan ayında 
ihracat yüzde 24,6 artarak 23 milyar 
364 milyon dolar tarihi rekor kırdı. 
Mart ayının da yüzde 2,8 üzerinde. 
Buradan tüm ihracatçılarımızı kut-
luyorum. Hammadde ihracatı yüzde 
30,7 artarken toplam ihracattaki payı 

yüzde 53,2 oldu. Yatırım malı ihracatı 
yüzde 40,6 artarak toplam payı yüzde 
11,6, tüketim malı ihracatı yüzde 12,7 
artarak payı yüzde 34,5 oldu. 

EN FAZLA İHRACAT YAPTIĞIMIZ 
ÜLKELER

En fazla ihracat yaptığımız ilk beş 
ülkeye baktığımızda Almanya yüzde 
21 artışla 2 milyar 1 milyon dolar, ABD 
yüzde 50 artışla 1 milyar 776 milyon 
dolar, İngiltere yüzde 12,4 artışla 1 
milyar 167 milyon dolar, İtalya yüzde 
26,6 artışla 1 milyar 124 milyon dolar, 
Irak yüzde 17,7 artışla 1 milyar 86 mil-
yon dolara yükseldi. Avrupa Birliği’ne 
toplamda, İngiltere çıktıktan sonra 
neredeyse 10 milyar dolarlık ihracat 
yapmışız. Avrupa Birliği’ne ihraca-
tımız yüzde 29,2 artarak 9 milyar 
889 milyon dolar oldu. Diğer Avrupa 
ülkelerine yüzde 17,4 artarak 2 milyar 
889 milyon dolar, yakın ve Ortadoğu 
ülkelerine yüzde 14,9 artarak 3 milyar 
869 milyon dolar,  Kuzey Afrika ülke-
lerine yüzde 24,7 artarak 1 milyar 428 
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milyon dolar ihracat yaptık.

İTHALAT VERİLERİ
İthalatımız ise yüzde 34,9 ile 

29 milyar 466 milyon dolar olarak 
gerçekleşti. Geçen aya göre 4,6’lık 
ufak bir gerileme var. Mart ayında 
30,8 milyar dolar idi. İthalatın alt 
kalemlerine baktığımızda yatırım 
(sermaye) malları ithalatı yüzde 11,5 
arttı. Hammadde (ara mallar) ithalatı 
yüzde 44,9 arttı. Tüketim mallarında 
ise 7,5  bir gerileme var. Bu gerilemeyi 
olumlu değerlendiriyoruz. İthalatın 
ihracattan hızlı artmasından dolayı 
ihracatın ithalatı karşılama oranı 
yüzde 79,3 oldu. 2021 Nisan ayında bu 
yüzde 85,9 idi. Dış ticaret açığımız ise 
6 milyar 102 milyon dolara yükseldi. 
2021 Nisan’da 3,1 milyar dolar idi.

CARİ AÇIK VERİLERİ
Mart ayında yıllık cari açık 24 mil-

yar 223 milyon dolara yükseldi. Aylık 
açık ise 5 milyar 554 milyon dolar 
oldu. Bu açıkta; turizm gelirleri art-
masına rağmen, ana etken dış ticaret 
açığındaki yükseliş oldu.

Alt kalemlere baktığımızda; 
hizmet gelirleri 2,3 milyar dolar oldu. 
2021’de 857 milyon dolar idi. 2021’de 
2,9 milyar dolar olan dış ticaret açığı 
6,3 milyar dolar olarak gerçekleşti. 
Nisan ayında da tarihi rekor ihracat 
gerçekleştirmemize rağmen, dış 
ticaret açığındaki artış cari açığa 
yansıyacaktır.

İLİMİZİN DIŞ TİCARET VERİLERİ
İlimizin dış ticaret verileri ile ilgili 

de bilgi vermek istiyorum. Kocaeli 
gümrüklerinden aldığımız verile-
re göre nisan ayında Kocaeli’den 
gerçekleşen ihracat yüzde 36 artış 

göstererek 3 milyar 606 milyon dolar 
oldu. İthalat ise yüzde 28,4 artarak 
6 milyar 386 milyon dolara yükseldi. 
İlk dört aylık döneme baktığımızda 
ihracat yüzde 19,4 artarak 12 milyar 
647 milyon dolar olurken, ithalat yüz-
de 25,2 artarak 23 milyar 86 milyon 
dolar oldu.”

REELEFEKTİF DÖVİZ KURU
Reel efektif döviz kuru hakkında 

da konuşan Zeytinoğlu, “Nisan ayında 
REK 57,05 oldu. Mart ayında 53,79 
idi. Endeksin 100 olması durumunda 
dolar nisan ayında 9,7350 TL olmalı 
idi. Ancak nisan ayında dolar  14,6851 
TL idi. Dolar bugün 15,93 TL. Nisan 
ayında ÜFE bazlı REK ise 82,17 oldu. 
Mart ayında 77,60 idi. Endeksin 100 
olması durumunda dolar nisan ayın-
da 16,0989 TL. ÜFE bazlı REK üreti-
ciler olarak maliyetlerimizi daha iyi 
yansıtıyor. Buna göre; kurun mevcut 
durumu aştığını görüyoruz. Fark 1,4 
puan. Rekabetçi kurdan uzaklaşmaya 
başladığımızı görüyoruz. Enflasyo-
na ezilmeyen ve öngörülebilir bir 
kur olmasını önemsiyoruz. İthalat 
tarafında baktığımızda da rekabetçi 
kur, üretebilme imkanı olan ürünlerin 
ülkemizde üretilmesine de yönlendi-
riyor” dedi.

ENFLASYON VERİLERİ
Enflasyon verilerine ilişkin de-

ğerlendirmede bulunan Zeytinoğlu, 
“Nisan ayında TÜFE yüzde 69,97’ye 
yükseldi. Aylık yüzde 7,25 artı. ÜFE ise 
yüzde 121,82’ye yükseldik. Aylık yüzde 
7,67arttı. Burada girdi fiyatlarındaki 
artışların etkisini görüyoruz. ÜFE 
ile TÜFE arasındaki fark 51,85 puan. 
ÜFE’den oluşacak maliyet baskısı ma-
alesef önümüzdeki dönem TÜFE’ye 

yansıyacaktır” dedi.

KAPASİTE KULLANIMI VE SANAYİ 
ÜRETİMİ

Ardından kapasite kullanım oran-
larına ve sanayi üretimine değinen 
Zeytinoğlu, “Türkiye geneline baktığı-
mızda nisan ayında kapasite kullanı-
mı yüzde 77,8 oldu. Geçen yıla göre 
1,9 puan, mart ayına göre 0,5 puan 
arttı. Kocaeli’de ise kapasite kullanımı 
yüzde 71,4 arttı. Hem geçen yıla göre 
hem aylık bazda 0,4 puan arttı. Sana-
yi üretimi ise mart ayında yıllık bazda 
yüzde 9,6 artarken, aylık bazda yüzde 
1,8 geriledi. Yıllık bazda gerçekleşen 
artışı olumlu değerlendiriyoruz. Aylık 
bazda baktığımızda ise kapasite kul-
lanım oranları, ihracat rakamları gibi 
öncü göstergelerin iyi olduğu dönem-
de, sanayi üretiminde daha iyi veriler 
gelebileceğini bekliyorduk.

SEKTÖRLERİN KATKISI 
Sanayi üretimine sektörlerin 

katkısından bahseden Zeytinoğlu, 
“İmalat sanayinin katkısı aylık yüzde 
2,2 gerilerken yıllık 10,6 arttı, ara 
malı aylık yüzde 0,4 gerilerken yıllık 
8,9 arttı; dayanıklı tüketim malı aylık 
yüzde 3,9 gerilerken yıllık 7,4 arttı; 
dayanıksız tüketim malı aylık 0,7 
gerilerken yıllık 16,1 arttı; sermaye 
malı aylık yüzde 10 gerilerken yıllık 
4,6 arttı; orta-ileri teknoloji ürünleri 
aylık yüzde 6,5 gerilerken yıllık 8,1 
arttı; ileri teknoloji ürünlerini katkısı 
aylık yüzde 5,7 gerilerken yıllık 12,0 
artış gösterdi. Aylık bazda en yüksek 
gerileme sermaye mallarında oldu. 
Geleceğe yönelik yatırım ve büyü-
meyi işaret ettiğinden, izlenmesi 
gerektiğini düşünüyoruz” ifadelerini 
kullandı.
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İŞGÜCÜ VERİLERİ
İşgücü verilerine ilişkin konuşan 

Zeytinoğlu, “İşsizlik oranı mart ayında 
yüzde 11,5 olarak açıklandı. Geçen 
yılın aynı ayına göre 1,6 puan geriledi, 
şubat ayına göre 0,4 puan yükseldi. 
Şubattan marta çalışabilir nüfus 71 
bin kişi artarken, istihdam edilenler 
59 bin kişi gerilemiş. Mart itibariyle 
toplam istihdam sayısı ise 29 milyon 
956 bin kişidir. Şubatta ise toplam 
istihdam 30 milyon 15 bin kişi idi. Bu 
noktada nüfusumuza oranla çalışan 
sayımızın daha yüksek seviyelere 
ulaşmasını bekliyoruz.  Her zaman 
toplam çalışan sayısının daha önemli 
olduğunu düşünüyorum. Çalışan 
sayımızın 35-40 milyon arasında 
olması hem ekonomik büyüme hem 
de zenginlik için önemli. Bu kapsamda 
yıllara göre toplam çalışan sayısına 
baktığımızda; 2022 Mart’ta 29 milyon 
956 bin kişi, 2021 Mart’ta 28 milyon 
271 bin kişi, 2020 Mart’ta 26 milyon 
363 bin kişi, 2019 Mart’ta 27 milyon 
795 bin kişi, 2018 Mart’ta 28 milyon 
499 bin kişi ve 2017 Mart’ta 27 milyon 
487 bin kişi imiş” dedi.

İSTİHDAMIN SEKTÖRLERE DAĞILIMI
TÜİK tarafından açıklanan 2022 

yılı ilk çeyrek verilerine göre istih-
damın sektörlere dağılımından da 
bahseden Zeytinoğlu, “Bir önceki yılın 
aynı çeyreğine göre toplam istihdam 
2 milyon 183 bin kişi arttı. Tarımda 
istihdam 75 bin kişi azaldı, sanayide 
597 bin kişi arttı, inşaatta 13 bin kişi 
arttı, hizmetler sektöründe 1 milyon 
648 bin kişi arttı” diye konuştu.

BÜTÇEYE İLİŞKİN DEĞERLENDİRME
Bütçeye ilişkin de konuşan Zeyti-

noğlu şunları kaydetti: “Bütçe nisan 
ayında 50,17 milyar TL açık verdi. 
Gelirler yüzde 75,0 artarak 164,11 
milyar TL olurken, giderler yüzde 93,6 
artarak 214,28 milyar TL oldu. Ocak-
nisan bütçe açığı 19,36 milyar TL oldu. 
2021 Ocak-Nisan 5,86 milyar TL fazla 
idi. Vergi gelirleri yüzde 78,6 artarak 
136,28 milyar TL  oldu. Vergi gelirleri-
nin alt kalemlerine baktığımızda; gelir 
ve kazanç üzerinden alınan vergiler 
yüzde 48,1 artarak 28,54 milyar TL, 
dahilde alınan KDV yüzde 20,1 artarak 
11,58 milyar TL, ÖTV yüzde 85,0 arta-
rak 30,01 milyar TL, petrolden alının 
ÖTV yüzde 118,7 artarak 7,09 milyar 
TL, motorlu taşıtlar yüzde 125,6 ar-
tarak 11,07 milyar TL, ithalden alınan 
KDV yüzde 131,3 artarak 44,13 milyar 
TL (ithalat artışlarından kaynaklı) 
olarak gerçekleşti. 

Giderler alt kalemlerinde ise cari 
transferler yüzde 127,9 artarak 94,97 
milyar TL, borç verme yüzde 579,7 ar-
tarak 11,91 milyar TL oldu. KİT’ler yüz-
de 1643,8 artarak 9,04 milyar TL oldu. 
KİT’lerin alt kalemlerine baktığımızda 
BOTAŞ 5,7 milyar TL, TCDD 1,26 milyar 
TL, Elektrik Üretim A.Ş. 1,91 milyar TL, 
Türkiye Raylı Sistem Araçları Sanayii 
A.Ş. 55 milyon TL’dir. Faiz giderleri ise 
yüzde 3,0 artarak19,13 milyar TL ‘ye 
yükseldi.Her zaman dile getirdiğimiz 
gibi enflasyon ve faizlerin düşmesi-
nin, büyük ölçüde denk bütçe tarafın-
dan desteklenebileceğine inanıyoruz” 
diyerek ekonomik değerlendirmeleri-
ni sonlandırdı.

SANAYİ ALANLARINA İLİŞKİN ÖNEMLİ 
AÇIKLAMA

Ardından Türkiye ve Kocaeli’nin 
sanayi alanlarına ilişkin ilk kez veri 
paylaşan Zeytinoğlu, konuya ilişkin 
önemli açıklamalarda bulundu. Zey-
tinoğlu şunları söyledi: “Türkiye’nin 
yüzölçümü ortalama 78 milyon 
hektar. Sanayi alanlarının toplamı 
ise 278.229 hektar. Bu da Türkiye 
yüzölçümünün sadece yüzde 0,36’lık 
bölümüne tekabül ediyor. Ülkemizde-
ki sanayi alan oranını gelişmiş ülkeler 
ile kıyasladığımızda Almanya’nın sa-
nayi alanı oranı yüzde 4,4, İtalya’nın 
yüzde 2,15, Fransa’nın yüzde 1,44’tür. 
Ülkemizdeki sanayi alanlarının yüzde 
39,3’ü organize sanayi bölgesi ala-
nına ait iken, yüzde 7’si küçük sanayi 
sitesi, yüzde 5,6’sı endüstri bölgesi ve 
yüzde 0,9’u da serbest bölge alanına 
aittir ki zaten Türkiye’de 19 serbest 
bölge bulunuyor.

İLİMİZDEKİ SANAYİ ALANLARI
İlimize bakacak olursak 

Kocaeli’nin yüzölçümü  339.700 
hektardır. İlimizdeki sanayi alanları 
toplamı  6.487 hektar. İlimiz yüzöl-
çümünün sadece yüzde 1,9’luk kısmı 
sanayi alanı. OSB alanı 4.030 hektar, 
küçük sanayi sitesi alanı 87 hek-
tar, serbest bölge alanı 116 hektar 
ve diğer sanayi alanları ise 2.254 
hektardır. Sanayi alanının büyüklüğü 
açısından ilk 15 il sıralamasında ise 
birinci Ankara, ikinci Konya, üçün-
cü Sivas, dördüncü Bursa, beşinci 
Adana, altıncı Tekirdağ, yedinci 
İstanbul, sekizinci İzmir, dokuzuncu 

[oda meclisi ►
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Hatay, onuncu Kayseri, on birinci 
Eskişehir, on ikinci Gaziantep, on 
üçüncü Kocaeli, on dördüncü Düz-
ce ve on beşinci Şanlıurfa geliyor. 
Türkiye’deki toplam organize sanayi 
bölgesi alanlarının kapladığı alan ise 
109.140 hektardır. Buradaki sırala-
mada Ankara 5.978 hektar ile birinci, 
Tekirdağ 5.863 hektar ile ikinci, 
Bursa 5.305 hektar ile üçüncü, Konya 
4.809 hektar ile dördüncü, Gaziantep 
4.728 hektar ile beşinci, İzmir 4.358 
hektar ile altıncı ve Kocaeli 4.030 
hektar ile yedincisi sırada.

YENİ SANAYİ PARSELLERİNE İHTİYAÇ 
VAR

Sanayi istihdamının büyüklüğü 
açısından illerin Türkiye içindeki payı 
ise; yüzde 22,2 ile İstanbul birinci, 
yüzde 8,8 ile Ankara ikinci, yüzde 8,3 

ile Bursa üçüncü, yüzde 5,9 ile İzmir 
dördüncü ve yüzde 5,1 ile Kocaeli 
beşinci. Sonuç olarak; Türkiye imalat 
sanayine %13 katkı sağlayan ilimiz 
diğer illere göre çok daha ufak bir 
alanda üretim yapmaya çalışıyor. Bu 
sebeple ilimizde yeni sanayi par-
sellerine ihtiyaç olduğunu düşünü-
yoruz. Kocaeli aslında Türkiye ve 
dünyada rekabet etme açısından 
sanayinin daha fazla olması gereken 
önemli bir lokasyon. İhtisas OSB’lere 
veya yeni OSB alanlarına ihtiyacımız 
olduğunu bir kez daha deklare etmek 
istiyorum.”

MENKUL SATIŞ SÖZLEŞMELERİNDE 
TL İLE ÖDEME ZORUNLULUĞU

Zeytinoğlu, sanayicileri etki-
leyen bir diğer konu olan menkul 
satış sözleşmelerinde Türk Lirası ile 

ödeme zorunluluğu getirilmesine 
değindi. Zeytinoğlu, “Türk Parası 
Kıymetini Koruma Hakkında 32 Sayılı 
Karara İlişkin Tebliğ’de Değişiklik 
Yapılmasına Dair Tebliğ, 19 Nisan 
2022 tarihinde Resmi Gazete’de 
yayınlandı. Düzenlemeyle birlikte, 
Türkiye’de yerleşik kişilerin, menkul 
satış sözleşmelerine konu öde-
me yükümlülüklerinin, Türk parası 
cinsinden yerine getirilmesi ve kabul 
edilmesi zorunluluğu başlatıldı. Bu 
değişikliğin; firmalarımız açısından 
hammadde tedarik ayağında bürok-
ratik zaman kayıpları, kur riskleri ve 
fazladan ödenecek banka komisyon-
larına sebebiyet vereceğini görü-
yoruz.  Bu tür tebliğ ve yönetmelik 
değişikliklerinde uygulamada yaşa-
nabilecek belirsizliklerin netleştiril-
mesi gerektiğini düşünüyoruz” dedi.
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Mimar ve Mühendisler Grubu 
Eurotech Avrasya Ar-Ge, 
İnovasyon & Teknoloji 

Zirvesi ve Sergisi, Sanayi ve Tekno-
loji Bakanı Mustafa Varank Kocaeli 
Valisi Seddar Yavuz’un katılımlarıyla 
gerçekleştirildi.
 Mimar ve Mühendisler Grubu’nun 
hazırladığı tanıtım videosunun gös-
terimi ile başlayan program Mimar 
ve Mühendisler Grubu Genel Başkanı 
Bülent Şen’in açılış konuşması ile 
devam etti.

Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Mustafa Varank programda yaptığı 
konuşmada; “Avrasya Ar-Ge İnovas-
yon ve Teknoloji Zirvesi kapsamında 
sizleri Bilişim Vadisinde ağırlamak-
tan büyük memnuniyet duyuyor, 
öncelikle sizleri saygı ve muhabbetle 
selamlarken, Türkiye’nin teknoloji 
üssüne hepiniz hoş geldiniz diyorum.

Bilişim Vadisi; Milli Teknoloji 
Hamlesi Vizyonumuzun En Somut 
Adımlarından Biridir

Ülkemizin doğuştan elektrik-
li otonom araç projesi TOGG’un 
mobilite ve batarya teknolojilerinin 
Bilişim Vadisi’nde geliştirildiğini 
belirten Bakan Varank;  Bilişim Vadisi 
bizim adeta ikinci adresimiz. Her ay 
ortalama 2-3 kez burayı ziyaret edip 
ya yeni bir yüksek teknoloji proje-
sinin açılışını yapıyoruz ya da böyle 
güzel etkinliklere katılıyoruz. Milli 
Teknoloji Hamlesi vizyonumuzun en 
somut adımlarından biri olan vadi, 
hamdolsun kurulduğu günden beri 
muazzam bir gelişme kaydetti. Şu 
anda yazılımdan tasarıma, mobilite-
den blockchain teknolojilerine kadar 
birçok sektörden 270 Ar-Ge firması 
burada faaliyetlerini sürdürüyor. 
Bu firmaların her biri, geliştirdikleri 
yüksek teknolojili ürün ve hizmet-
lerle Türkiye ekonomisini geleceğe 
hazırlıyor. Peki burada neler yapı-
lıyor derseniz? Mesela, ülkemizin 
doğuştan elektrikli otonom araç 
projesi TOGG’un mobilite ve batarya 
teknolojileri burada geliştiriliyor. 
AİRCAR firması; iki kişi taşıma kapa-
siteli, elektrikli ve tam otonom uçan 
araba projesini burada yürütüyor. 
PEYK firması, dijital varlık görüntü-

leyen güvenlik teknolojilerini burada 
üretiyor. DÜŞYERİ firması oyun ve 
dijital eğitim teknolojilerini burada 
tasarlıyor. Tabi bunlar ilk aklıma 
gelen birkaç örnek. Liste bu şekilde 
uzayıp gittiği için hepsine değinemi-
yorum. Ama böyle onlarca firmanın 
projesi şu anda Bilişim Vadisinde 
hayat buluyor. Ben şahsen ulusla-
rarası yatırımcılar ülkemizi ziyarete 
geldiklerinde onları ilk olarak vadiye 
yönlendiriyor ve buradaki büyük po-
tansiyeli görmelerini istiyorum. Emin 
olun hepsi, burada yapılan inovatif 
işleri ve geleceğin teknolojilerini 
görünce hayran kalıyor. Bu işlerin 
nasıl bir parçası olabiliriz, buradaki 
birikimin benzerini ülkemize nasıl 
transfer ederiz diye bizimle müzake-
re ediyorlar. O yüzden böyle vizyo-
ner bir etkinlik için ülkemizin ar-ge 
ve inovasyon üssü Bilişim Vadisin-
den daha doğru bir mekân olamazdı 
diye düşünüyorum. Bu vesileyle 
Mimarlar Mühendisler Grubunu ve 
organizasyonda emeği olan herkesi 
tebrik ediyorum. 3 gün boyunca dolu 
dolu bir program bizleri bekliyor. 
Dijital teknolojilerden yeşil mutaba-
kata, yazılım ve fintech’ten yeni nesil 
finansman araçlarına kadar önemli 
başlıklar masaya yatırılıp değer-
lendirilecek. Ben şimdiden zirvenin 
herkes için faydalı geçmesini temen-
ni ediyorum. Özellikle gençlerimize, 
teknoloji ve inovasyon ekosisteminin 
ana gündem konularının tartışılacağı 
bu etkinliği yakından takip etmelerini 
tavsiye ediyorum.

 
Kamu ve Özel Sektör Olarak Birlikte 
Yakaladığımız Sinerjiyle Netice 
Alabiliyoruz

Sanayimizin milli hasıla içindeki 
payının %28,9 gibi rekor bir sevi-
yeye yükseldiğini belirten Bakan 
Varank; Malumunuz dün, 2022 yılı 
birinci çeyrek için büyüme rakamları 
açıklandı. Ekonomimiz bu dönemde 
yıllık % 7,3’lük bir büyüme kaydetti. 
Böylece pandemi şokundan sonra 
yakaladığımız dengeli büyüme eğili-
mini bu dönemde de devam ettirdik. 
Alt bileşenlere baktığımızda sanayi-
nin % 7,4’lük büyümeyle ekonomi-
mizin itici gücü olduğunu görüyoruz. 

Bu gelişmelerle birlikte sanayimizin 
milli hasıla içindeki payı %28,9 gibi 
rekor bir seviyeye yükseldi. Yani 
toplam hasılamızın neredeyse üçte 
biri üretimden geldi. Diğer taraftan, 
makine ve teçhizat yatırımlarındaki 
% 10,5 artış da aslında gelecek adına 
oldukça umut verici. Bu veri de bize, 
sanayimizin lokomotif rolünü artı-
rarak devam ettireceğinin sinyalini 
veriyor. Küresel ekonomide yaşa-
nan tüm sıkıntılara rağmen, sanayi 
öncülüğünde yakaladığımız bu ivme 
elbette çok değerli. Ama takdir 
edersiniz ki üretimde yaşadığımız bu 
başarı kendiliğinden gerçekleşmi-
yor. Burada emin olun, kamu ve özel 
sektör olarak birlikte yakaladığımız 
sinerjiyle netice alabiliyoruz. 

Tüm Çalışmalarımızda Ar-Ge’yi, 
Inovasyonu Baş Tacı Ediyoruz

Sağladıkları desteklerle 5 olan 
Teknoloji Geliştirme Bölgesi sayısını 
92’ye çıkardıklarını belirten Bakan 
Varank;  Pandemi ve iklim değişikli-
ği ile birlikte küresel rekabetin çok 
daha farklı bir boyuta taşındığını 
görüyoruz. Bu durum, teknolojik 
gelişmelerin öncüsü olan Ar-Ge 
ve inovasyon faaliyetlerini de her 
zamankinden daha önemli hale ge-
tiriyor. Bunun bilincindeyiz ve tüm 
çalışmalarımızda Ar-Ge’yi, inovas-
yonu baş tacı ediyoruz. Esasında 
biz hükümet olarak 20 yıldır bunun 
mücadelesini veriyoruz. Tabi gönül, 
göreve geldiğimizde oturmuş bir 
ekosistem bulmayı arzu ederdi. 
Ancak maalesef biz öyle bir ortam 
bulamadık. Bu yüzden adeta sıfır-
dan bir ekosistem inşa etmek için 
kolları sıvadık. Sağladığımız destek-
lerle sadece 5 olan Teknoloji Geliş-
tirme Bölgesi sayısını 92’ye çıkardık. 
Teknoparklar ülkemizdeki yenilikçi 
ve teknoloji tabanlı girişimciliğin 
kalbi oldular. Teknoparklarla birlik-
te, Ar-Ge ve Tasarım Merkezleri de 
inovasyon ekosistemimizi besleyen 
bir diğer önemli unsur. İlk defa bizim 
dönemimizde başlayan bu merkez-
lerin sayısı bugün 1.600’ün üzerinde. 
İşte buralarda yürütülen özverili 
çalışmalar sayesinde ülkemiz, Ar-
Ge ve inovasyon konusunda önemli 

Eurotech Avrasya Ar-Ge, İnovasyon & 
Teknoloji Zirvesi Bilişim Vadisi’nde yapıldı



31Kocaeli Odavizyon

Eurotech Avrasya Ar-Ge, İnovasyon & 
Teknoloji Zirvesi Bilişim Vadisi’nde yapıldı

ilerlemeler kaydetti. Geçtiğimiz yıl 
Ar-Ge harcamaları, özel sektörün 
öncülüğünde bir önceki yıla göre % 
20 artarak 55 Milyar Liraya yükseldi. 
Daha önce Ar-Ge harcamalarının 
sadece % 30’unu gerçekleştiren 
özel sektör, bugün bu harcamaların 
% 65’ini yaparak Ar-Ge’ye öncülük 
ediyor. Hükümetlerimiz döneminde, 
Ar-Ge harcamalarının milli gelire 
oranı binde 5’ten % 1,09’a çıktı. Ar-
Ge istihdamı 6 kat artarak 200 bine, 
yerli patent sayısı da 20 kat artışla 
8 bin 200’e ulaştı. Kısacası; yaptığı-
mız yatırımların katkısıyla Türkiye, 
Ar-Ge ve inovasyon ekosistemi 
bakımından sayılı ülkeler arasında 
kendisine yer buluyor. Buradan aldı-
ğımız güçle bugün artık Milli Tek-
noloji Hamlesi vizyonumuzu hayata 
geçiriyor, tam zamanında doğru 
alanlara yatırım yapıyoruz. Diji-
tal dönüşümde, yeşil dönüşümde, 
yapay zekâda, elektrikli ve otonom 
araçlarda firmalarımız çok ciddi 
çalışmalar yürütüyor. Bu noktada 
ülkemizi kritik teknolojilerin pa-
zarı değil üretim üssü yapmak için 
işletmelerimize büyük çaplı destek-
ler sağlıyoruz. Yeşil dönüşümde AB 
Yeşil Mutabakatına uyum çerçeve-
sinde eylemlerimize hız kazandırdık. 
TÜBİTAK aracılığıyla yeşil dönü-
şümde Ar-Ge ve inovasyona ilişkin 
büyük çaplı destekler sağlıyoruz. 
Yapay zekânın doğru yönetişimi için 
Dijital Dönüşüm Ofisi ile birlikte Ulu-

sal Yapay Zekâ Stratejisi’ni yayım-
ladık. Elektrikli ve otonom araçlarda 
yüz akımız olan TOGG, araçlarını 
seri üretim bandından indireceği 
günlere hızla yaklaşıyor. Birileri 
kabul etmek istemese de ülkemiz, 
teknoloji tabanlı girişimleri sayesin-
de dünyadan ses getiren işlere imza 
atıyor. İşte Türkiye’de milyar dolar 
değerlemeye ulaşan start-up’ların 
yani UNİCORN’ların sayısı 6’ya ulaş-
tı. Tabi bunlar sadece birer işaret 
fişeği. Göreceksiniz, Allah’ın izniyle 
bundan sonra çok daha hızlı geliş-
melere şahitlik edeceğiz. İnovasyon 
ekosistemimizin tecrübesi arttıkça 
ülkemizin rekabetçi pozisyonu da 
çok daha güçlenecek.
 
Son 5 Çeyrektir Üretime ve 
Yatırıma Dayalı Ciddi Bir Büyüme 
Gerçekleştiriliyor

İhracatta nicelik artışıyla bera-
ber nitelik artışını da tam anlamıyla 
yakalamak mecburiyetinde oldu-
ğumuzu burgulayan Bakan Varank;  
Bakınız bugün bazılarının ısrarla 
görmezden gelmeye çalıştığı sanayi 
ve teknoloji ekosistemi sayesinde 
ülkemiz, son 5 çeyrektir üretime 
ve yatırıma dayalı ciddi bir büyüme 
gerçekleştiriliyor. İhracata baktığı-
mızda yine aynı başarıyı görebiliyo-
ruz. 12 aylık ihracatımız 240 milyar 
doları geçti. Elbette biz bunları 
yeterli görmüyoruz. İhracatta nicelik 
artışıyla beraber nitelik artışını da 

tam anlamıyla yakalamak mecburi-
yetindeyiz. Ve bunu yapacak imkân 
ve kabiliyete sahibiz. Çünkü artık 
herhangi bir işi yapmak üzere yola 
çıktığımızda daha tecrübeli, daha 
yetkin ve daha gelişmiş bir ekosiste-
me sahibiz. Çünkü artık, özel sektör 
bir işe giriştiğinde onları bürokrasi 
ile boğan değil onların önünü açan 
bir siyaset anlayışı var. Çünkü artık, 
TEKNOFEST’lerle, DENEYAP Tekno-
loji Atölyeleri ile 42 yeni nesil yazı-
lım okullarımızla kritik teknolojileri 
özümsemiş sizin gibi değerli gençler 
yetiştiriyoruz. Bakanlık olarak her 
zaman daha fazlasını yapmaya da 
hazırız. Gelin siz de bize destek olun.  
Büyük ve Güçlü Türkiye hayalimizi 
hep birlikte gerçeğe dönüştürelim. 
Ben bu duygu ve düşüncelerle söz-
lerime son verirken, Avrasya Ar-Ge 
İnovasyon ve Teknoloji Zirve’sinin 
hayırlı uğurlu olmasını diliyorum. 
Organizasyonda emeği geçen herke-
se şükranlarımı sunuyorum.” diyen 
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Varank 
katılımları için herkese teşekkür etti.

Konuşmaların ardından Mimar ve 
Mühendisler Grubu Genel Başkanı 
Bülent Şen, Sanayi ve Teknoloji Ba-
kanı Mustafa Varank’a teşrifleri için 
teşekkür ederek plaket takdiminde 
bulundu. Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Mustafa Varank, Vali Seddar Yavuz 
ve protokol üyeleri günün anısına 
toplu fotoğraf çektirerek, program-
da yer alan stantları gezdiler.
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TÜBİTAK Başkanı  Prof. Dr. Hasan 
Mandal, Dünya Çevre Günü  
dolayısıyla Çevre TV tara-

fından düzenlenen özel programa 
katıldı.  Mandal, “Bilim ve Teknoloji 
Temelli Yeşil Dönüşüm”   başlığıyla 
TÜBİTAK’ın yeşil dönüşüm stratejile-
rini anlattı.

Çevre konusunun geçmişte far-
kındalık olduğunu ama günümüzde 
zorunluluğa dönüştüğünü vurgula-
yan Mandal, “Çevre dediğimizde ne 
tip bir zorlukla karşı  karşıyaysak; 
ister pandemi boyutu ister ekono-
mi boyutu olsun bütünsel bakışla 
yaklaşıldığında birbirinden etkilenen 
yapılar olduğunu görüyoruz. TÜBİTAK 
olarak bu bütünsel bakışı oluşturma-
ya çalışıyoruz.” dedi.

“TÜBİTAK’ın oluşturmaya başladı-
ğı  yaklaşım, bilgiyi üreten kurumlarla 
bilgiyi kullanan kurumları bir araya 
getirmek”

“Geçmişte bu sorunların çözümü  
geleneksel yöntemlerle mümkündü  
ancak yaşadığımız güçlük çok daha 
yenilikçi bir bakışı, bütünsel bir bakışı 
beraberinde getiriyor. Karmaşık, 
değişken ve dinamik bir yapı ile karşı  
karşıyayız. Konuya bakış noktası 

ortak akıl, bilim ve teknoloji ekse-
ninde olması gerekiyor. TÜBİTAK’ın 
oluşturmaya başladığı  yaklaşım, 
bilgiyi üreten kurumlarla bilgiyi kul-
lanan kurumları  bir araya getirmek.”  
ifadelerini kullanan Prof. Dr. Mandal,  
“Ortak bir güçlük için kurumların 
birlikte çalışma zorunluluğu var. TÜ-
BİTAK da tüm destek programlarında 
tüm ilgili paydaşları  bir arada tutup 
çözüm üretimini ve gerekli insan kay-
nağını  oluşturuyor. Bütünsel bakış  
ve yenilikçi bakış açısına ihtiyaç var, 
bilgi sahibi kişi ve kurumlarla bilgiyi 
kullanacak olanların birlikte çalışma 
zorunluluğu öne çıkıyor.” vurgusu 
yaptı. 

Gelecek odaklı  senaryoları doğru 
yorumlamak gerektiğine dikkat 
çeken TÜBİTAK Başkanı, “Şu an 
dünya ortalaması  olarak nötrün 1.1 
derece üzerindeyiz. Türkiye, Dünya 
ortalaması üzerinde artışa sahip, 
sadece Türkiye değil özellikle Akdeniz 
bölgesi ülkeleri… Marmara Denizi için 
müsilaj tesadüfi değildi ve bir daha 
olmayacağının garantisi yok çünkü  
sorunlar bertaraf edilmedi. Coğrafya 
güçlükleri nedeniyle biz daha radikal 
ve keskin önemler almalıyız. Bizim 

kurum olarak öncelikli konumuz 
yeşil dönüşüm.”  değerlendirmesinde 
bulundu.

“2021 yılında bütçenin dörtte birini 
yeşil dönüşüme ayırdık” 

Yeşil dönüşümü, dijitalleşme ile 
birlikte ele aldıklarının altını çizen 
Mandal, “Bilgi üretme, geliştirme ve 
inovasyon konusunda kapasitemiz 
var. 2021’de TÜBİTAK’a gelen baş-
vurularda her 4 projeden biri yeşil 
dönüşüm odaklı. İster üniversite, ister 
sanayi, ister girişimcilik boyutunda 
olsun, bizi başarılı kılacak unsur tüm 
bu paydaşları bir arada tutabilme-
miz. Birlikte öğrenme noktasında 
tüm paydaşları ne kadar bir arada 
tutarsak o kadar başarılı  olacağız.”  
ifadelerini kullandı.

Prof. Dr. Mandal,  “TÜBİTAK 
katkı  sunan bir kuruluş.  2021 yılında 
bütçenin en az dörtte birini yeşil 
dönüşüme ayırdık, bu yıl daha da 
fazla olacak. Ülkemiz çözüm üretme 
konusunda birçok ülke için de refe-
rans olabilecek bir potansiyele sahip. 
Birlikte çalışmayı  sürekli  hale geti-
rerek eyleme ve çıktıya dönüştürmek 
gerekiyor.”  dedi.

Bizim kurum olarak öncelikli konumuz 
Yeşil Dönüşüm
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Bizim kurum olarak öncelikli konumuz 
Yeşil Dönüşüm

Toplumun önemine de değinen 
Mandal, İklim”  değişikliği odaklı  tüm 
süreçlerde konuyu sadece teknolojik 
odaklı  görmek hatalı  olur toplumu 
dahil etmek gerekiyor farkındalık ve 
sorumluluk boyutuna dönüştükçe 
üretilecek olan çözümler daha kalıcı  
ve etki odaklı  olacaktır. Bu başlığın en 
büyük etkeni toplum.”  diye  konuştu.

“Endüstri 4.0, toplumu bu kadar 
ilgilendirmiyordu. Şu an yaşadığımız 
en büyük zorluk gıda arz güvenliği 
bunu çevre ve iklim konularından 
ayırmak mümkün değil. Çözümü 
bittiği   noktada değil başında ara-
malıyız.” diyen Mandal, tek sağlık 
kavramına işaret ederek “Pandemide 
çevre sağlığı da önemli bir bileşen 
olarak ortaya çıktı. Çevre sağlığını 
düzeltmeden hastalıklarla mücadele 
edemeyiz.” vurgusu yaptı.

Gençliğin, sorunların çözümün-
de heyecanlı  ve sorumlu hareket 
ettiğini belirten Mandal, “Ben her 
zaman gençlere ‘Bizim bilgimizi, bir 
takım tecrübelerimizi kullanın ama 
biz iyi bir referans değiliz’ diyorum, 
çünkü  durum ortada.  Gençlerimizin 
heyecan ve sorumluluğunu gördükçe 
ki çözüm bulabilmek için ikisi de bir 
arada olmalı. Özelikle TEKNOFEST’e 
katılanlarda… Bu yıl  750 bin gencimiz 
‘Ben çözüm üretmek istiyorum’ diyor. 
5 yıl evvel 500 bin ziyaretçi vardı, 
bugün 750 bin yarışmacıya dönüştü. 
Geçen hafta Azerbaycan’daydık, 5 yıl 
önceki heyecanı Azerbaycan’da da 
gördüm. Gelecek bu gençlerimizde, 
çocuklarımızda.”  dedi.

Karadeniz’de düzenlenecek 
TEKNOFEST’teki 40 yarışmanın büyük 
çoğunluğunda çevre konusunun di-
rekt veya dolaylı  olduğunu kaydeden 
Mandal, “Elektrikli araçlar yarış-
malarında en baştan itibaren takım 
çalışması ile birlikte geliştirdikleri, 
tasarladıkları araçlardaki performan-
sa baktığımız zaman ne kadar enerji 
verimliliği sağlayabilirlerse o kadar 
başaracaklarını  biliyorlar. Ben bu 
çocuklarımızı kutluyorum.”  dedi.

Prof. Dr. Mandal “Bu yıl lise öğ-
rencilerimize yönelik iklim değişikliği 
araştırma projesi düzenlenecek. Bu 
talep öğrencilerimizden geldi,  ‘Ge-
lecekte birileri sorunlarımızı çözsün 
diye bekleyemeyiz bize güvenin des-
tekleyin dediler’. TÜBİTAK’ın görevi 
de bu,  hem farkındalık oluşturmak 
daha da fazla onları  desteklemek. Bu 
gençlerimizin üreteceği çözümlerden 
umutluyum.”  değerlendirmesinde 
bulundu.

Soru üzerine Ufuk Avrupa pro-

jesini anlatan TÜBİTAK Başkanı, 
“Konuyu uluslararası boyutta ele 
almak gerekirse Avrupa bu konuda 
önemli bir farkındalık oluşturmak 
istedi. Ana mottosu yeşil dönüşüm 
olan Ufuk Avrupa Programı  2021’de 
başladı. 100 milyar avroluk bütçesi 
var.  Konuştuğumuz tüm başlıklar 
gıda tarım sağlık yenilenebilir enerji... 
TÜBİTAK’ın  destekleme program-
ları  ile Ufuk Avrupa’nın destekleme 
programları  paralel.”  dedi. 2021’de 
başlayan programda yeşil dönüşüm 
odaklı  başlıklarda Türkiye’nin başa-
rısının Avrupa’nın üzerinde olduğunu 
belirten Mandal, “Birlikte ne yapabili-
riz konusuna bakıyoruz, Türkiye ile iş  
birliği yapmak noktasında daha fazla 
heyecan var. Türkiye hem sanayisi 
hem de araştırma kurumları  ile daha 
fazla katkı  ve geri dönüşüm alacak. 
Özellikle ülkemizin gelişimi için sonuç 
ve etki odaklı çözümler üretecek 
şekilde başarıya ulaşacak.” ifadelerini 
kullandı.

“Konunun farkında olan bir özel 
sektör var”

Mandal, özel sektörün konunun 
öneminin farkında olduğuna dik-

kat çekerek, “Riskler yüksek ama 
şunu söyleyebiliyorum. İlk kez özel 
sektörün bunu bir şekilde geçiştiririz 
diye bir bakışı  yok. Bu kez konunun 
farkında olan bir özel sektör var ve 
süreç aşağıdan yukarıya çalışıyor. 
Demir, çimento gibi 6 sektörde tetik-
leyici bir durum var. Süreci sahip-
lenen özel sektör gelecek için bilim 
ve teknoloji ile çözüm üretmeye 
çalışıyor. TÜBİTAK, altı  farklı  sektör 
alanında teknoloji yol haritalarını 
özel sektör ile hazırlıyor. İlk kez 
kamu desteği ortaya koymadan özel 
sektör  ‘Biz tehdidi görüyoruz bunun 
için çalışalım’ dedi. Bu süreci reka-
bet noktasından daha çok rekabet 
öncesi iş  birliği olarak görüyorlar. 
Yaşanılan sorunun farkındalar ve 
sorunu birlikte çözebileceğiz diyor-
lar. Yol haritası  hazırlama sürecini 
Bakanlıklarımız ile birlikte TÜBİTAK 
koordine ediyor. Bundan da gurur 
duyuyoruz.”  diye konuştu. Mandal, 
TÜBİTAK’ın İklim Şurası’nın çıktılarını  
hemen çağrı   planlarına dönüştür-
düğünü de belirtti.

Prof. Dr. Mandal, “Geleceğe özel 
sektör ne yapıyor diye baktığımız-
da çözüm arayışları anlamında biz 
kendilerini ikna etmeye çalışırken 
onlar bizi kamunun politikalarına 
yön verme noktasında ikna etmeye 
çalışıyor. Bu gelecekte örnek olacak. 
Özel sektörümüzü  tebrik ediyorum.”  
yorumunu yaptı.

Mandal, “Bize gelen projelerde 
firmalar bir araya geliyorlar ‘Birlik-
te bu işi yapacağız TÜBİTAK bunu 
destekler mi?’ diyorlar. Ortak soruna 
ortak cevap bulmaya çalışıyorlar. 
‘Siz yeter ki birlikte çalışın biz ona 
göre destek programlarını  dönüş-
türeceğiz’ diyoruz”  ifadeleriyle özel 
sektör firmalarının birlikte proje 
başvurularında duyulan memnuni-
yeti de paylaştı.
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[iklim değişikliği ►

İklim Değişikliği ve Sıfır Noktası paneli
Bakan Kurum, Cumhurbaşkan-

lığı Millet Kütüphanesi’ndeki 
sanatçı Deniz Sağdıç’ın “Sıfır 

Noktası” sergisinin açılışını yaparak, 
eserler hakkında bilgi aldı, ardından 
“İklim Değişikliği ve Sıfır Noktası 
Paneli”ne katıldı.

“Sıfır Noktası” sergisinde, cam-
lardan, metallerden, plastik atıklar-
dan, şişe kapaklarından yapılan ve 
gerçekten çok değerli ve kıymetli 
eserlerin sergilendiğini belirten 
Kurum, gençlerin sergiyi gezerek 
atıklardan neler yapılabildiğini göre-
ceğini aktardı.

Serginin “Sıfır Noktası” isminin de 
anlamlı olduğunu vurgulayan Kurum, 
“Sıfır Noktası”nın günlük ihtiyaçların 
minimum seviyede tutulması gerek-
tiği anlamına geldiğini söyledi.

Bakan Kurum, eserleri incele-
dikten sonra sanatçı Deniz Sağdıç’a 
emeklerinden dolayı teşekkür etti.

Kurum, sergi açılışının ardın-
dan, sanatçı Deniz Sağdıç ve Doğal 
Hayatı Koruma Vakfı Genel Müdürü 
Aslı Pasinli’nin de konuşmacı olarak 
katıldığı “İklim Değişikliği ve Sıfır 
Noktası Paneli”nde konuştu.

Gazeteci Güven İslamoğlu’nun 
sunuculuğunu üstlendiği panelde, 
Kurum, çevre mücadelesinin çocuk-
lara ve gençlere daha iyi bir gelecek 
bırakmak için verildiğini belirtti.

Murat Kurum, kaynakların en 
verimli şekilde kullanılması gerek-
tiğine işaret ederek, “Alışkanlıkları-
mızı değiştirmezsek bu kaynaklarla 
aynı şartlarda, aynı kalitede yaşama 
şansımız yok. Dünya bugün enerji 

kriziyle, su ve gıda krizleriyle karşı 
karşıya. Daha az tüketerek, israfı 
önlemeliyiz.” dedi.

Sıfır Atık Projesi’nin bugün 140 
bin kamu kurum ve kuruluşunda uy-
gulamaya geçtiğini belirten Kurum, 
nüfusun arttığı bir çağda, kaynakla-
rın artırılması gerektiğini, artırılmı-
yorsa bunların verimli kullanılması 
gerektiğini ifade etti.

Kurum, sivil toplum kuruluşları-
nın samimi bir şekilde çevre so-
runlarına Bakanlıkla birlikte çözüm 
bulmalarının çok önemli olduğunu 
dile getirdi.

“Eskiden kıyafetler eskidiğinde 
başka eşyalara dönüştürürdük, 
atmazdık”

Bakan Kurum, net sıfır emisyon 
hedefine ulaşmanın orman yutak 
alanlarının, göllerin, akarsuların 
temiz hale getirilmesi, ekolojik 
koridorların yapılması ile mümkün 
olduğunu belirterek, şunları kay-
detti:

“Biz, bu sürece liderlik edeceğiz, 
gençlerle yapacağız. İnşallah 2053 
yılında hem hedefimizi yakalaya-

cağız, hem de bu bilgi birikimimizi 
diğer dünya ülkelerle paylaşacağız. 
Bu alanda da yeni istihdam alanları 
oluşturmuş olacağız. Giysilerimizi 
daha özenli kullanmayı öğrenece-
ğiz. Eskiden kıyafetler eskidiğinde 
başka eşyalara dönüştürürdük, 
atmazdık. Alışkanlıklarımızı değiş-
tireceğiz. Yeni teknolojileri gelişti-
receğiz. Her türlü değerli projeye 
açığız.”

Atatürk Havalimanı Millet 
Bahçesi’ne ilişkin de konuşan Kurum, 
bölgedeki hava kirliliğini azaltacakla-
rını, trafik problemini çözmek istedik-
lerini vurgulayarak, “Maalesef millet 
bahçesine karşı çıkan bir yapı ile de 
karşı karşıyayız. Anlamak mümkün 
değil, bazen üzülüyoruz, yoruluyoruz. 
İstiyoruz ki, herkes bu konuda yanı-
mızda olsun, doğru bir iş yaptığımızı 
düşünüyoruz. Bu doğru iş değilse, 
‘amaç nedir’ diye kendi kendimize 
soruyoruz. Yaptığımız tüm projelerin 
hepsi insan odaklı, çevre odaklı, insa-
nı ve çevreyi merkeze alan anlayışla 
yapılmış projeler.” sözlerini sarf etti.

Ankara’da Cebeci Stadı’nı yıkarak, 
burayı parka çevireceklerini aktaran 
Kurum, “Eskiden betondu buralar. 
Betonu kaldırıp buraya ağaç dikece-
ğiz denildiğinde, bunun neyine karşı 
çıkılır, anlamakta zorluk çekiyoruz.” 
diye konuştu.

Bakan Kurum, panelin sonunda 
ortaokul ve liselerde çevre projeleri 
ile ödüle layık görülen “Doğa İklim 
Öncüleri”ne hediyelerini takdim etti.

Kurum, 209 üniversiteden iklim 
elçileri ile de toplantı yaptı.

Bakan Kurum, 
“Alışkanlıklarımızı 
değiştirmezsek bu kaynaklarla 
aynı şartlarda, aynı kalitede 
yaşama şansımız yok. Dünya 
bugün enerji kriziyle, su ve 
gıda krizleriyle karşı karşıya. 
Daha az tüketerek, israfı 
önlemeliyiz.” dedi.
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KSO’da “Ekonomide Güncel Gelişmeler ve Gelecek 
Beklentileri” masaya yatırıldı

[etkinik ►

Sanayi Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
ev sahipliğinde ekonomist, su-
nucu, BloombergHT program 

yapımcısı Zeliha Saraç ve  ekono-
mist  Sparta&Co Kurucu Ortağı Taner 
Özarslan’ın katılımlarıyla “Ekonomide 
Güncel Gelişmeler ve Gelecek Beklen-
tileri” konulu panel düzenlendi. KSO 
Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, TOBB Ko-
caeli Genç Girişimciler Kurulu Başkanı 
Tufan Şahinkesen, Kocaeli Üniversi-
tesi Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Nilgün 
Fığlalı, KSO Meclis Üyeleri, sanayiciler 
ve öğrencilerin katılımıyla gerçekleşen 
panelin açılışında konuşan KSO Başka-
nı Ayhan Zeytinoğlu Kocaeli verilerine 
ilişkin bilgilendirmede bulundu. 

- Zeytinoğlu: Kocaeli Türkiye dış ti-
caretine yüzde 18,6’lık katkı vermiştir

Kocaeli dış ticaret verilerini katı-
lımcılar ile paylaşayn Kocaeli Sanayi 
Odası (KSO) Başkanı Ayhan Zeytinoğ-

lu, “Türkiye dış ticaretinin yüzde 18,6’sı 
Kocaeli’nden gerçekleşmektedir. Ko-
caeli Gümrüklerinden alınan verilere 
göre 2021 yılında İlimizden; 33,5 milyar 
dolar ihracat, 59,2 milyar dolar ithalat 
gerçekleştirilmiştir. 2021 yılında ger-
çekleştirilen 92,7 milyar dolarlık dış ti-
caret ile Kocaeli Türkiye dış ticaretine 
yüzde 18,6 katkı vermiştir” dedi.

 Ekonomi ile ilgili genel bir değer-
lendirme de bulunan Ayhan Zeytinoğ-
lu; “Bildiğiniz gibi, 2020 yılına hakim 
olan küresel salgın koşullarının ardın-
dan ülkemiz de güçlü bir ihracat per-
formansı gösterdi. Son verilere göre, 
nisan ayında ihracatımız geçen yılın 
aynı ayına göre yüzde 24.56 artışla 

23 milyar 364 milyon dolar ile tüm 
zamanların en yüksek aylık ihracat 
rakamına ulaştı. Ekonomide yaşanan 
küresel risklere rağmen ihracatta ya-
kaladığımız bu başarılı performansın 
devamını temenni ediyorum. 

Uzun süredir devam eden ihraca-
tımızda görülen bu çarpıcı 
artışlarda Çin’den Avrupa’ya 
yapılan ihracatların pahalı-
laşması ve zorlaşmasının da 
etkisi oldu. Bunun yanında 
rekabetçi kurun da ihracatçı-
larımızı desteklediğini söyle-
yebiliriz. 

Biz her zaman enflasyona 
ezilmeyen ve öngörülebilir 
kur olması gerektiğinden ya-
nayız.” dedi.

- En önemli sorunlarımız-
dan biri işsizlik

Öğrencilerin yoğun ilgi 
gösterdiği top-
lantıda mesleki 
eğitimin önemi 
ve işsizlik so-
rununa da değinen Zey-
tinoğlu, “En önemli bir 
diğer sorunumuz ise şüp-
hesiz işsizlik. Aylık bazda 
işsizlik oranlarımız olum-
lu bir görünüm sergilese 
de işgücüne katılım ve 
çalışan sayılarımızın ol-
ması gereken seviyenin 
altında kalmaya devam 

ettiğini görüyoruz. Buna göre, toplam 
istihdam sayımız sadece 29 milyon 
956 bin kişi. Oysa bizimle benzer nüfu-
sa sahip Almanya’da çalışan sayısı 45 
milyon seviyelerinde. Bu veri bizim için 
önemli. Çünkü nüfusumuza oranla ül-
kemizde çalışan sayısının daha yüksek 
seviyelere ulaşması şart.” dedi.

- Zeliha Saraç: Yaşanan kriz ilk de-
ğil ama bu sefer ki bir başka

KSO Başkanı Zeytinoğlu’nun konu-
şan Moderatör Zeliha Saraç ise, “Pan-
demi ve sonrasında kimsenin bekle-
mediği şeyler yaşandı, diğer yandan 
da Rusya-Ukrayna savaşı… 

Şu an yaşadığımız kriz Türkiye’nin 

ilk krizi değil ama bu sefer ki bir başka. 
2001’de Türkiye krizdeydi fakat dünya 
iyiydi. 2008 krizinde ise biz iyi idik fa-
kat dünya kötüydü. Mortgage sistemi 
olmadığı için biz rahattık ama şimdiki 
süreç tüm ülkelerde hemen hemen 
aynı, Türkiye’nin sorunu; çok fazla enf-

lasyona sahip olması. Hissedilen enf-
lasyon açıklanandan çok daha fazla, 
siz de bunu sokakta hissediyorsunuz” 
dedi. 

- Gençler geleceği hazırlansın
Yaptığı bir araştırmada sanayide 

ara elaman açığının çalışacak eleman 
bulma sorununa dönüştüğüne dikkat 
çeken Zeliha Saraç, dünyada yaşanan 
ekonomik sıkıntının ve değişimin bir 
süre daha devam edeceğinin öngörül-
düğünü, dolayısıyla da gençlerin ge-
leceğe hazırlamalarının ve donanımlı 
bireyler olarak kendilerini yetiştirme-
lerinin öneminden söz etti. Zeliha Sa-
raç, bahanelerin arkasına sığınılmadan 
daha mücadeleci olunması gerektiğine 
işaret etti. 

- Taner Özarslan: 2021’de G20 ül-
keleri arasında Türkiye büyümede 1.

Sparta&Co Kurucu Ortağı Taner 
Özarslan ise,  dünyada neler olduğuna 
ilişkin kısa bir bilgi aktardıktan sonra, 
“2021 yılında G20 ülkeleri arasında 
Türkiye yüzde 11 ile büyümede birinci 

Kocaeli Sanayi Odası'nda, “Ekonomide Güncel Gelişmeler ve Gelecek 
Beklentileri” konulu panel düzenledi.
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oldu. Türkiye jeopolitik konumu gereği Çin’deki so-
runlardan kaynaklanan durumu iyi kullandı. Büyüme 
demek miktarsal bazda ürün ve hizmet üretmektir. 
Ekonominin büyümesi ile kalkınma aynı şey değildir, 
kalkınma daha geniş bir kavramdır. Herkesin birden 
bir noktaya gelebilmesidir” dedi.

- Dünyanın derdi enflasyon
Dünyanın şu an en büyük derdinin enflasyon ol-

duğundan söz eden Taner Özarslan, “Türkiye, G20 
ülkeleri arasından en yüksek enflasyon oranıyla bi-
rinci. Enflasyonun ana sebebi parasaldır. Para mikta-
rı enflasyonun en temel göstergesidir.  Pandemiden 
çıkarken tüm merkez bankaları piyasaya para sürdü 

ve dünyada inanılmaz bir para bolluğu yaşandı. Yeter 
ki ekonomiler durmasın insanlar borçlarını ödesin. 
Tabii bu durum yaşanırken kimi zaman konteyner 
krizi, kimi zaman ticaret krizi, Rusya-Ukrayna krizi, 
bunlar emtia fiyatlarını yukarı doğru çekti. Bu durum 
dünyada enflasyon ve karşılığında faiz artırımına se-
bep oldu. Bu gelişme bizim gibi ülkelerden para çıkı-
şının yaşanmasına neden oluyor” dedi. - Gençler uzmanlaşmalı

Taner Özarslan, dünyadaki krizin bir süre daha devam 
edeceğini ve gençlerin her şeye hazırlık-
lı olmak adına kendilerini geliştirmeleri 
gerektiğine dikkat çekerek, “Dünya Covid 
sonrası farklı bir noktaya doğru veriliyor. 
İhtiyaçlar değişiyor. Bugünün ve gelece-
ğin mesleği olan yazılımcılık gibi sektörle-
re yönelin. Dünya artık açık bir üniversite 
haline geldi; girişimci olun ve üretmeye 
çalışın. Belirli bir konuda uzmanlaşın” şek-
linde gençlere tavsiyelerde bulundu. 

Taner Özarslsan, “Türkiye’de güveni 
ciddi şekilde tekrar tesis etmemiz gere-
kiyor. Hukukun iyi işlediğine ve hukukun 
üstünlüğüne güven birinci önceliğimiz 
olmalı. İşleyişin sağlıklı yürüdüğüne ina-
nılması lazım. Yurt dışındaki komşularla, 
kreditörlerle işbirliği ve entegrasyonu-
muz devam temeli. Para politikamızın et-
kin kullanılması da önemli” dedi.
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Türkiye-Bosna Hersek ticari ilişkileri konuşuldu

[etkinlik ►

Türkiye-Bosna Hersek Ticaret 
ve Sanayi Odası Forumu 1. Türk 
Tarafı Toplantısı, Türkiye Oda-

lar ve Borsalar Birliği (TOBB) Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı ve Türkiye-
Bosna Hersek Ticaret ve Sanayi Odası 
Forumu Eş Başkanı, KSO Yönetim Ku-
rulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu baş-
kanlığında elektronik ortamda yapıldı. 
Ayhan Zeytinoğlu, Türkiye ile Bosna 
Hersek arasında İmzalanan Serbest 
Ticaret Anlaşması (STA) ile iki ülke 
arasındaki ticaret hacminin 2003 yı-
lından bu yana 10 kat artarak 1 Milyar 
Dolara yaklaştığını belirterek, ülkele-
rimizin sahip olduğu potansiyelin, bu 
rakamın kısa sürede daha da yukarı 
çekmeye uygun olduğunu ifade etti.

 
- Ciddi iş birliği fırsatları var; de-

ğerlendirmeliyiz
 Enerji, sağlık, savunma sanayi, tu-

rizm, tarım ve hayvancılık alanların-
da ciddi iş birliği fırsatları olduğunu 
vurgulayan Ayhan Zeytinoğlu, bu fır-
satlardan yaralanarak ikili ticaret ve 
yatırım ilişkilerimizin daha da yukarı 
çekilmesi gerektiğini belirtti.

 Toplantıda, Türkiye-Bosna Hersek 
Ticaret ve Sanayi Odası Forumu Baş-

kan Yardımcıları ve Yönetim Kurulu 
seçimi de yapıldı. Yönetim Kurulu şöy-
le oldu:

Başkan Yardımcıları:
1) Aslıhan Aksu - Marıa Puder DOO.
2) Abdurrahman Uvak - Uvak DOO.
 
Yönetim Kurulu Üyeleri:
1) Ayşe Turhan - Şerife Bacı Börek-

çilik
2) Birol Bozkurt - Evren Zincir A.Ş.

3) Burcu Yalnız - Ofm Halı Mobilya 
İç ve Dış Tic.Ltd.Şti.

4) Çınar Ulusoy - ICM Makina ve 
Mühendislik Ltd.Şti.

5) Emin Cem Okçu - Metraco İth. İhr 
ve Tic .A.Ş

6) Mehmet Ali Kartal - Kartal Bom-
be ve Basınçlı Kaplar A.Ş.

7) Taşkın Özkal - Altaş Alüminyum 
İmalat San.ve Tic.A.Ş.

8) Yunus Ökmen - Ekotek Kazan 
Makina

Türkiye-Bosna Hersek Ticaret ve Sanayi Odası Forumu 1. Türk Tarafı 
Toplantısı, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı ve Türkiye-Bosna Hersek Ticaret ve Sanayi Odası 
Forumu Eş Başkanı, KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu 

başkanlığında elektronik ortamda yapıldı.

KSO’dan ‘siber suçlar’ semineri

Kocaeli Sanayi Odası’nın (KSO) 6 
yıldır meslek liselerine yönelik 
titizlikte yürüttüğü ‘Meslek Erba-

bı’ projesi kapsamında düzenlediği 
seminerler devam ediyor. Proje 
koordinatörü Rahmi Çelikel tara-
fından organize edilen toplantılar-
da bilişim meslek erbapları, mes-
lek lisesi öğrencileriyle buluşuyor. 
Erbaplar mesleğin bugünü, yarını 
ve dikkat edilmesi gereken nokta-
ları hakkında tecrübe paylaşımın-
da bulunuyor.  KSO, bu kez Sabancı 
MTAL’de bilişim sınıfı öğrencileri-
ne yönelik seminer gerçekleştirdi. 
Öğrenci ve öğretmenlerin yoğun 
katılımıyla gerçekleşen seminerde Ko-

caeli Emniyet Müdürlüğüi Siber Suç-
larla Mücadele Şube Müdürlüğü’nden 
polis memuru Lütfullah Tarhan, öğ-

rencilerle buluştu. Lütfullah Tarhan;  

siber zorbalık, güvenli internet kul-
lanımı, zamanı yönetme, internette 
gireceği kapıyı, bakacağı pencereyi 
belirleme, internetten arkadaş seçme, 
kimliğin ve kişiliğin korunması, “Hayır” 
deme özgürlüğünü kullanma, dürüst 
kullanıcı olmak, e-postaların korun-
ması, şifre oluştururken dikkat edile-
cek hususlar, şifrelerin korunması ve 
kimse ile paylaşılmaması, bilgi hırsız-
lığı yöntemlerine karşı dikkatli olma, 
internet yoluyla tehdit, şantaj, hakaret 
özel hayatın gizliliği ve kişisel verilerin 
kaydedilmesi, sanal devriye ve dolan-
dırıcılık konularında, sunum, video ve 
yaşanmış olaylardan örnekler vererek 
öğrencilerle tecrübelerini paylaştı.   

Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022(Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0

2022  (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8
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[kapasite ►

Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022(Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0

2022  (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8

Aylara göre kapasite kullanım oranlarının seyri

Mayıs ayında Kocaeli’de sanayinin 
kapasite kullanımı yüzde 71,8 oldu

T.C. Merkez Bankası tarafından açıklanan Türkiye geneli kapasite kullanım oranı mayıs ayında yüzde 78 ile 
nisan ayına göre 0.2 puan, geçen yılın aynı ayına göre 2.7 puan arttı. 

Kocaeli Sanayi Odası tarafından her ay açıklanan Kocaeli sanayi kuruluşlarının kapasite kullanım oranı mayıs 
ayında yüzde 71.8 olarak gerçekleşti. Mayıs ayı kapasite kullanım oranı, nisan ayına göre 0.4 puan, geçen yılın 

aynı ayına göre 1.5 puan arttı.

Mayıs ayı anketine yanıt veren firmaların bir 
önceki aya göre yüzde 14’ünün istihdamla-
rının arttığı, yüzde 74’ünün istihdamlarında 
değişim yaşanmadığı, yüzde 12’sinin istih-
damlarının azaldığı belirlenmiştir. 

Firma Bildirimleri Mayıs (yüzde)

Arttı 14

Değişmedi 74

Azaldı 12

İstihdam

76

24

KOBİ Büyük Ölçekli

Değerlendirmeye 
alınan firmaların 

ölçekleri

Bölgemizdeki sanayi sektöründeki gelişmelerin ve değişmelerin 
aylık olarak takip edilmesi amacıyla hazırlanan mayıs ayı anketi 
çerçevesinde Odamızca bir araştırma yapılmıştır. 
Araştırmaya katılan firma sayısı 126 adet olup bu firmaların yüzde 
76’sı KOBİ, yüzde 24’ü büyük ölçekli firma niteliğindedir. 

Firma Bildirimleri Haziran (yüzde)

Arttı 17

Değişmedi 56

Azaldı 27

Firma Bildirimleri Haziran (yüzde)

Arttı 22

Değişmedi 54

Azaldı 24

İç Siparişler Dış Siparişler

Firmaların yüzde 17’si haziran ayında iç 
siparişlerinin arttığını belirtilirken, yüzde 
27’si siparişlerinin azaldığını belirtmiştir. 
Firmaların yüzde 56’sında ise sipariş mik-
tarlarında bir değişim yaşanmamıştır.  

Ankete katılan firmaların yüzde 22’si dış 
siparişlerinin haziran ayında arttığını belir-
tirken, yüzde 24’ü azalış bildirmişlerdir. Fir-
maların yüzde 54’ünde ise alınan dış sipariş 
miktarlarında bir değişim yaşanmamıştır. 

KOBİ

Büyük 
Ölçekli
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[meslek komiteleri ►[meslek komiteleri ►

Meslek Komitesi toplantıları gerçekleştirildi

KSO İşlenmiş Tarım Ürünleri ve Unlu 
Mamüller Sanayi Grubu’nu temsil eden 4. 
Meslek Komitesi mayıs ayı toplantısını ger-
çekleştirdi. Toplantıda, güncel gelişmeler 
değerlendirildi.

KSO Demir Dışı Metaller Sanayi Grubu’nu temsil eden 18. Meslek Komitesi, mayıs ayı toplantısını gerçekleştirdi. Toplantı-
da, sektörel konuların görüşülmesinin  yanı sıra enerji maliyetleri ve lojistikte yaşanan sıkıntılar değerlendirildi.

KSO Kömür ve Petrol Ürünleri Sanayi 
Grubu’nu temsil eden 8. Meslek Komite-
si, mayıs ayı toplantısını gerçekleştirdi. 
Toplantıda sektördeki gelişmelere ilişkin 
değerlendirmelerde bulunuldu.
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KSO Metal Sanayi Grubu’nu temsil eden 22. ve 35. Meslek Komiteleri, ortak komite toplantılarını Odamızda gerçekleştire-
rek sektörel konuları görüştü. KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu da toplantıya katılarak sektörel gelişmeler 
hakkında fikir alışverişinde bulundu. 

KSO Diğer Ulaşım Araçları Bakım ve Onarım Sanayi 
Grubu’nu temsil eden 25. Meslek Komitesi, mayıs ayı top-
lantısını gerçekleştirdi. Toplantı sonrası Çetaş Otomotiv 
firmasını ziyaret eden komite üyeleri bilgi aldı.

KSO Plastik İnşaat Malzemeleri ve Diğer 
Plastik Ürünler Sanayi Grubu’nu temsil 
eden 13. Meslek Komitesi, mayıs ayı toplan-
tısını gerçekleştirdi. Toplantıda; ülkemizde 
ve uluslararası piyasalardaki son ekonomik 
gelişmeler görüşüldü, plastik sektöründeki 
riskler ve fırsatlar değerlendirildi.

KSO Hesapları İnceleme Komisyonu, mayıs ayı toplantısını 
gerçekleştirdi.
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[etkinik ►

Kocaeli Kadın Girişimciler güç birliği için Mardin’de

[kocaeli girişimciler ►

Sanayi sektöründe kadın çalışan 
sayısının artırılması için ‘Sa-
nayide Kadın Eli‘ projesini yay-

gınlaştırmaya çalışan, projenin geniş 
kitlelere ulaşmasını hedefleyen TOBB 
Kocaeli Kadın Girişimciler İcra Kurulu 
Üyeleri, bu kez çeşitli temaslarda bu-
lunmak ve projelerini anlatmak üzere 
Mardin’e heyet ziyareti düzenledi. İcra 
Kurulu Başkanı Nurcan Babalık ve icra 
kurulu üyeleri ilk olarak, Mardin Valisi 
Mahmut Demirtaş’ı makamında ziya-
ret etti.

Burada kadın girişimcilerin fa-
aliyetleri hakkında bilgilendirmede 

yapan Kocaeli Kadın Girişimciler İcra 
Kurulu Başkanı Nurcan Babalık, ‘Sa-
nayide Kadın Eli’ projesinin hedeflerini 
ve projenin nasıl yürütüldüğünü, pay-
daşların nasıl destekte bulunduğunu 
anlattı. Kadınların çalışma yaşamında 
daha çok var olması adına bu değerli 
projeyi hayat geçiren kadınları tebrik 
eden Mardin Valisi Mahmut Demirtaş, 
Mardin’de sanayi sektöründe ihtiyaç 
duydukları yatırımları kadınlar ile pay-
laşarak, Kocaelili sanayicileri illerinde 
yatırım yapmaya davet etti.

Heyet daha sonra Mardin Ticaret 
ve Sanayi Odası Başkanı Mehmet Ali 

Tutaş’ı ziyaret etti. Ziyarete TOBB Mar-
din Kadın Girişimciler Kurulu Başkanı 
Deniz Hitay da katıldı. Ziyarette proje-
ler hakkında karşılıklı fikir alışverişinde 
bulunuldu. 

Kadın Girişimciler son ziyaretlerini 
ise Mardin Topraktan Tabağa Tarımsal 
Kalkınma Kooperatifi’ne gerçekleştirdi. 
Ziyarete Kocaeli’den Kartepe Kadın Eli 
Kooperatifi Başkanı Ece Çiftçi de eşlik 
etti. Kooperatif başkanı Mehmet Hadi 
Baran, faaliyetleri hakkında bilgilen-
dirme yaparak Kocaeli ve Mardin’deki 
tarım kooperatifleri arasında işbirliği 
yapılabileceğini önerdi. 

TOBB Kocaeli Kadın Girişimciler İcra Kurulu, projelerini anlatmak ve güç 
birliği yapmak için Mardin’e giderek çeşitli ziyaretler gerçekleştirdi.

Mardin TSO ziyareti
Mardin Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Mehmet Ali Tutaş, 

ziyaretleri dolayısıyla Nurcan Babalık’a teşekkür etti.

Mardin TSO ziyareti
Mardin Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Mehmet Ali Tutaş, 

Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu’nu ağırladı.

Mardin Valisi ziyareti
Mardin Valisi Mahmut Demirtaş, Kocaelili sanayicileri 

Mardin’de yatırım yapmaya davet etti.

Kooperatif ziyareti
Kadın girişimciler, Mardin Topraktan Tabağa Tarımsal Kal-

kınma Kooperatifi’ni ziyaret etti.
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TOBB AB Uyum Komisyonu toplandı

TOBB Kocaeli Genç Girişimciler İcra Kurulu Başkanı Tufan Şahinkesen ve İcra Kurulu Üyeleri, Kocaeli Sanayi Odası’nda 
bir araya gelerek güncel gelişmeleri görüştü.  KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu da toplantıya katılarak, 
kurul üyeleriyle gündemi değerlendirdi. 

Ziyaretler...

Sosyal Güvenlik Haftası kapsamında SGK 
Kocaeli İl Müdürü Nurettin Nacar ile İl 
Müdür Yardımcısı Ahmet Önder, Kocaeli 

Sanayi Odası’na nezaket ziyareti gerçekleşti-
rerek KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zey-
tinoğlu ile bir araya geldi.

Türk Eğitim Vakfı (TEV) Yönetim 
Kurulu Başkanı Prof. Dr. Mehmet 
Şükrü Tekbaş, Kocaeli Şube Başka-

nı Derya Kurt ile Yönetim Kurulu Üyeleri, 
Kocaeli Sanayi Odası’na nezaket ziyare-
tinde bulunarak Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu ile bir araya geldi.
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Pirelli 150’nci yılını kutluyor…

Pirelli Türkiye, 150 yıllık bir tarihsel dönüşümünü anlattı 

[üyelerden ►

Pirelli Türkiye’nin Kocaeli 
Fabrikası’nda düzenlenen basın 
buluşmasında, medya mensup-

ları ve Pirelli Türkiye yetkilileri bir ara-
ya geldiler. Pirelli’nin 150 yıllık köklü 
tarihinin aktarıldığı etkinlikte markanın 
sektördeki liderliği ve motor sporları 
dünyasındaki önemi vurgulandı. 

Castrol Ford Türkiye Takım Direk-
törü Serdar Bostancı ve Avrupa ve 
Balkan Kupası gençler şampiyonlu-
ğu bulunan Türkiye’nin en yetenekli 
genç pilotlarından Ali Türkkan ile ta-
nışan basın mensupları, Pirelli Türki-
ye CEO’su Gian Paolo Gatti Comini ve 
Pirelli Türkiye Motor Sporları Fabrika 
Müdürü Atilla Gidergi’den Pirelli’nin 
global yolculuğu ve Türkiye’deki lider-
liği hakkında bilgi aldılar. Türkiye Ralli 
Şampiyonu Serdar Bostancı ise Pirelli 
Kocaeli fabrikasının hem kendi spor 
hayatında hem de Türk motor sporla-
rındaki yerini anlattı.  

- Gatti Comini: “Pirelli Türkiye, las-
tik sektöründe trendlerin yaratıcısı 
olmaya devam edecek”

İzmit fabrikası motor sporları 
showroom’undaki sunumunda Gatti 
Comini, Pirelli’nin 150 yıllık tarihinde 
geliştirdiği teknolojiler ve sunduğu 
ürünler sayesinde geçmişten beri öncü 

bir vizyona sahip olduğunu aktardı. 
Gatti Comini, “150 yıl önce Milano’da 
kurulan şirketimiz, bugün 12 ülkedeki 
19 fabrikasında teknoloji ve inovas-
yona yatırım yapmayı sürdürüyor. Di-
jitalleşme ve Endüstri 4.0 sayesinde 
ortaya çıkan yeni üretim modelleriyle 
sürdürülebilirlik bakış açısını ortak-
laştıran Pirelli, motor sporlarındaki 
deneyimini ve bilgi birikimini otomo-
bil lastiklerine aktararak en sofistike 
müşterilerin kendilerine özgü ihtiyaç-
larını karşılıyor. Bugüne kadar farklı 
üreticilerle iş birliği yürüterek geliştir-
diği terzi işi yaklaşım sayesinde pre-
mium otomobil üreticilerinin gözbe-
beği konumunda yer alıyor.“ ifadelerini 
kullandı. 

1872 yılında kurulan Pirelli’nin, kısa 
sürede çığır açan teknolojileri, üst seg-
ment ürünlerdeki başarısı ve İtalyan 
kökenlerinden ilham alan inovasyon 
tutkusu ile küresel bir markaya dönüş-
tüğünü belirten Gatti Comini, “Pirelli 
Türkiye, Pirelli Grubu’nda ayrıcalıklı 
bir yere sahip. Biz her zaman üretim 
gücümüz ve Türkiye’de ürettiğimiz 

ürünlerle lastik sektöründe 
trendlerin yaratıcısı olmaya 
devam edeceğiz. Türkiye’nin 
potansiyeline güveniyoruz 
ve Türkiye ile büyümeye 
devam edeceğiz. Yeni nesil 
araçlara yönelik sunduğu-
muz ürünlerle pistlerde ve 
yollarda olmayı sürdürür-
ken gelecekte de güvenliği, 
verimliliği, dayanıklılığı ve 
sürdürülebilirliği pusulamız 
yapacağız.” dedi. 

- Atilla Gidergi: “Motor 
sporlarında global başarı-

ların ev sahibiyiz”
Pirelli’nin motor sporlarına 115 yıl-

dır tutkuyla bağlı olduğunu belirten 
Gidergi ise, Dünya Ralli Şampiyonası 
(WRC), GrandAm, Ferrari Challenge, 

Porsche Cup ve Blancpain GT serisi 
gibi dünyanın en prestijli yarışlarında 
Pirelli’nin dünyaca ünlü pilotlar tara-
fından tercih edildiğini anlattı. 

Atilla Gidergi “Türkiye’deki ilk lastik 

üretim tesisi olan Pirelli İzmit Fabri-
kası, 2007’den bu yana motor sporları 
için 400’ün üzerinde farklı türde yarış 
lastiği üretiyor. Bugün bir araya geldi-
ğimiz “Şampiyonların Fabrikası” olarak 
da anılan üretim tesislerimiz, 60 yılı 
aşkın geçmişi ve dünyanın en prestijli 
yarışlarında bizi gururlandıran tekno-
lojileriyle öne çıkıyor. Çalışma arka-
daşlarımızın değerli emekleriyle üret-
tiği lastiklerimiz sayesinde, Pirelli’nin 
motor sporlarında elde ettiği global 
başarıların ev sahibiyiz. 5 kıtada 340’ın 
üzerinde şampiyonluk ve 2200’ün üze-
rinde otomobil ve motosiklet yarışına 
katkı sunduk. Bu desteğimizi gelecekte 
üreteceğimiz yeni teknolojilere sahip 
ürünlerle de sürdüreceğiz.” dedi. 

- Serdar Bostancı: “Pirelli ile on-
larca şampiyonluk tesadüf değil”

Pirelli markasının bugüne dek ya-
rışlarda pilotlara her zaman güven 

Pirelli’nin 150. yıl kutlamaları kapsamında, Pirelli Türkiye yetkilileri 
Kocaeli Fabrikası’nda gazetecilerle buluştu. Markanın geçmişten 

günümüze endüstri, kültür, gelenek, teknoloji ve tutkuyla dolu bir tarihi 
temsil eden dönüşümünün aktarıldığı buluşmada, basın mensupları Pirelli 

Türkiye’nin yenilikçi teknolojilerini ve motor sporlarındaki ürünlerini 
tanıma fırsatı buldular.
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verdiğini ve üstün performans sağla-
dığını vurgulayan Castrol Ford Türki-
ye Takım Direktörü Serdar Bostancı, 
“Pirelli markasının bugüne dek hem 
kendi pilotluk kariyerimde hem de 
sonrasında takımımızın Türkiye ve 
Avrupa’da kazandığı şampiyonluk-
larda büyük bir payı var.” ifadelerini 
kullandı. 

Otomobil sporları gibi insanın ve 
aracın limitlerinin zorlandığı, mücade-
lenin üst seviyede olduğu bir ortamda 
en iyi lastiğe sahip olmanın bir şart ol-
duğunu belirten Serdar Bostancı, “En 
iyi araca ve en iyi pilota sahip olsak 
dahi zeminle aramızdaki bağı kuran 
tek şey lastiklerimiz. Bu nedenle Pirelli 
ile 40 yılı aşkın iş birliğimiz sırasında 
kazandığımız onlarca şampiyonluk bir 
tesadüf değil.” dedi.

Pirelli Türkiye yetkililerinin su-
numlarının ardından basın mensupları 
İzmit Fabrikası’nı gezerek Pirelli’nin 
üstün teknolojilerini ve üretim olanak-
larını yerinde görme fırsatı buldular. 

- “Şampiyonların fabrikası” Pirelli, 
motor sporlarının kalbinde yer alıyor

İzmit’teki “şampiyonların fabrikası”, 

Pirelli’nin Milano’daki ünlü araştırma 
ve geliştirme birimiyle birlikte İtalyan 
şirketinin motor sporları programında 
çok önemli bir rol oynuyor. Fabrikanın 
36 bin m² büyüklüğündeki ek tesisin-
de 450’den 
fazla çalı-
şan sadece 
yarış lastik-
leri üreti-
minde görev 
yapıyor. Son 
derece po-
püler Bra-
zilian Stock 
Car serisin-
den China 
GT ve FIA GT 
World Cup 
in Macau 
gibi diğer 
Asya şampi-
yonalarına 
kadar farklı 
yarışların da dahil olduğu 
çeşitlilik içeren motor spor-
ları gereksinimleriyle dünya 
çapında bin’den fazla kişi-
den oluşan özel bir ekip ilgi-

leniyor. Tıpkı İzmit’te görev yapan ye-
tenekli genç mühendisler gibi… Çünkü 
Pirelli’nin hem yollardaki hem pistler-
deki başarısının asıl sırrı, çalışanlarının 
becerilerinde ve tutkusunda yatıyor.
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Ayhan Zeytinoğlu: Yeşil Mutabakata uyumda 
farkındalık yaratıyoruz

KSO ev sahipliğinde ve Avrupa Parlamentosu Sosyalistler ve 
Demokratlar İlerici İttifakı Grubu (S&D) Başkan Yardımcısı İsmail Ertuğ’un 
katılımlarıyla “Avrupa Yeşil Mutabakatı ve Türk Sanayinin Uyumu” konulu 

panel gerçekleştirildi.

[yeşil mutabakat ►

Kocaeli Sanayi Odası (KSO), ‘Avru-
pa Yeşil Mutabakatı ve Türk Sa-
nayinin Uyumu’ konulu panelde 

Avrupa Parlamentosu Sosyalistler ve 
Demokratlar İlerici İttifakı Grubu (S&D) 
Başkan Yardımcısı İsmail Ertuğ’u ağır-
ladı. KSO Konferans Salonu’nda dü-
zenlenen panelde; KSO Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu, KSO Meclis Başkanı Hasan 
Tahsin Tuğrul, sanayiciler ve sektör 
temsilcileri Ertuğ’u ilgiyle dinledi. 

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 
panelin açılışında yaptığı konuşmada 
şunları kaydetti: 

“Türkiye ve Avrupa Birliği (AB) ara-
sında zaman zaman siyasi sorunlar ve 
gerilimler yaşansa da ekonomik ilişki-
lerimizin güçlü bir şekilde devam etti-
ğini görüyoruz. AB, geçen yıl yüzde 41.3 
ile en büyük ihracat pazarımız olmaya 
devam ediyor. Türkiye’nin ihtiyaç duy-
duğu doğrudan yatırımların yaklaşık 
yüzde 60’ı Avrupa ülkelerinden kay-
naklanıyor.

- Güncellenecek gümrük birliği ile 
ticaretimizin önemi daha da artacak

Gümrük Birliği’nin önümüzdeki 
dönemde kapsamının genişletilerek 
ve derinleştirilerek güncellenmesiyle 
birlikte AB ile olan ticaretimizin öne-
minin daha da artacağını umuyoruz. İş 
dünyası olarak; Gümrük Birliği’nin gün-
cellenmesi, Avrupa Birliği ülkelerinin 
üçüncü ülkelerle yaptığı serbest ticaret 
anlaşmalarında ülkemizin de 
taraf olması ve vize serbestisi 
en önemli önceliklerimiz ara-
sında yer alıyor. 

Gümrük Birliği’nin güncel-
lemesi, Türkiye ve AB ülkeleri 
bakımından iki tarafında yara-
rına olan sonuçlar yaratacak 
bir süreç. Dolayısıyla çalışma-
ların bu yönde hızlandırılması 
her iki taraf için de önemli. AB 
ile olan ticaretimizde ulaştır-
ma konusu da ticaret zincirleri 
açısından kritik bir konu. Ula-
şım sıkıntılarını aşmak nokta-

sında; orta ve uzun vadede, AB aday 
ülke sıfatını da kullanarak ve AB’nin 
fonlarından faydalanarak; AB’ye olan 
demir yolu hatlarının modernizasyo-
nunun başlıca hedeflerimiz arasında 
yer alması gerektiğini görüyoruz. 

- Türk iş insanı vize konusunda ciddi 
sıkıntılar yaşıyor

Türkiye - AB 
ticaretinde önemli 
olan bir başka konu 
da vize serbestisi. 
Türk iş insanları-
nın vize konusun-
da ciddi sıkıntılar 
yaşadıkları bir ger-
çek. Ülkemiz bunu 
aşmak için önemli 
adımlar atarak 72 
kriterden 66 tane-
sini yerine getirdi. 
Kalan 6 kriter bağ-
lamında yapacağımız reformlarsa, ül-
kemizin ekonomik ve siyasi iklimi açı-
sından çok değerli olacaktır. 

- Yeşil dönüşüm ivme kazandı
İklim değişikliğinin etkilerinin küre-

sel ölçekte güçlü bir şekilde gözlenme-
siyle birlikte, Yeşil Mutabakat ve dijital 
gündem AB için en temel iki öncelik ha-
line geldi. 

En önemli ticaret ortağımız olan 
AB’nin, 2019’da açıkladığı Avrupa Yeşil 

Mutabakatı kapsamında; 2050 yılında 
karbon-nötr ilk kıta olma hedefini or-
taya koyması, yeşil dönüşüm politika-
larını hızlandırdı. Bu çerçevede ulus-
lararası ticarette; üretim yöntemleri, 
ürün standartları ve iş yapma biçimle-
rinin hızla değiştiğine şahit oluyoruz.

- Yeşil dönüşüm tüm sektörler için 
değişim anlamına geliyor

AB tarafından açıklanan Avrupa 
Yeşil Mutabakatı ile öngörülen kap-
samlı değişikliklere hızlıca uyum sağ-
lamamız; ülkemizin küresel tedarik 
zincirlerine sağladığı entegrasyonun 
güçlendirilmesi ve yeşil yatırımların 
ülkemize çekilmesi bakımından da bü-
yük önem arz ediyor. Yeşil dönüşüm 
tüm sektörler için, özellikle de karbon 
yoğun üretim yapan sektörler için de-

ğişim anlamına geliyor. 

- AB ile uyumlu 
emisyon ticaret sistemi 
tasarlanmasına ihtiyaç var

İhracatımızda rekabet-
çiliğimizin korunması nok-
tasında, Avrupa Yeşil Muta-
bakatı çerçevesinde bizi en 
çok etkileyen uygulamalar-
dan birinin de sınırda kar-
bon düzenlemesi olduğunu 
biliyoruz. Buna göre 5 ürün 
grubunda -elektrik, alümin-
yum, çelik, çimento, gübre- 
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AB’ye yapılan ihracat 2026’dan itiba-
ren karbon sertifikasına tabi olacak.  
Bunun maliyeti de AB ETS sistemindeki 
fiyatlara göre belirlenecek. Türkiye’nin 
özellikle çimento, çelik ve alüminyum 
sektörleri AB’nin ithalat yaptığı ülkeler 
arasında ön sırada.

Dolayısıyla düşük karbonlu üreti-
me geçiş sürecinde, ülkemizin pazar 
ve rekabet kaybı yaşamaması için AB 
ile uyumlu bir emisyon ticaret sistemi 
(ETS) tasarlanmasına öncelikle ihtiya-
cımız var. TOBB olarak, AB ile uyumlu 
bir ETS kurulması yönünde lobi çalış-
malarına destek oluyoruz.

- Yeşil mutabakata uyumda farkındalık 
yaratıyoruz

Kocaeli Sanayi Odası olarak Avrupa 
Yeşil Mutabakatı konusunda ilk günden 
beri farkındalık ve bilgilendirme çalış-
malarına devam ediyoruz. Bu kapsam-
da düzenlediğimiz sektörel eğitimlerle 
firmalarımıza karbon ayak izinin nasıl 
ölçüleceğini anlatıyoruz. Ayrıca önü-
müzdeki dönemde üyelerimiz için daha 
avantajlı karbon ayak izi hesaplanması 
hizmeti de vermeye başlayacağız.

- KOBİ’lere finansal ve teknolojik 
destek sağlanmalı

İhracatçılarımız ve onlara girdi sağ-
layan firmalarımızın karbon ayak izle-
rini azaltmaları ve bunun için gerekli 
önlemleri almaları büyük önem taşıyor.  
Bu süreçte, özellikle KOBİ’lerimize fi-
nansal ve teknolojik destek sağlanma-
sı gerekli. KOBİ’lerimiz için zorluklarına 
rağmen, yeni iş alanları ile birlikte yeni 
fırsat kapılarını da açacağına inandı-
ğımız yeşil dönüşümün uygulanabilir 
olması; büyük ölçüde KOBİ’lerimizin fi-
nansal kaynaklara erişimlerine bağlı. 

Bu konuda; AB’nin IPA fonları, Ufuk 
Avrupa gibi Araştırma ve innovasyon 
programları, Avrupa Yatırım Bankası 
ve Avrupa İmar ve Kalkınma Banka-
sı gibi kuruluşların sağladığı imkanlar 

bulunuyor. Ülkemizin tam üyelik pers-
pektifinde, özellikle de KOBİ’lerin; AB 
fonlarından, yeşil dönüşümüne uyum 
çerçevesinde daha çok yararlanmala-

rını temenni ediyoruz.”

- İsmail Ertuğ: İklim değişikliği politi-
kasında dünyanın gözü AB’de

Panelin konuk konuşmacısı Avrupa 
Parlamentosu Sosyalistler ve Demok-
ratlar İlerici İttifakı Grubu (S&D) Baş-
kan Yardımcısı İsmail Ertuğ ise; Avrupa 
Parlamentosu hakkında kısa bir bilgi-
lendirme yaptıktan sonra kısaca şun-
ları söyledi:

“AB, dünyada 2050 yılına kadar ilk 
karbon nötr kıta hali-
ne gelme yolunda ciddi 
adımlar attı. Fit for 55’e 
uyum paketi kanunlaş-
ma yolunda. Tüm dünya, 
iklim değişikliğinin azal-
tılması konusunda AB’ye 
bakıyor diyebiliriz.

Doğalgaz konusunda 
AB’nin Rusya’ya bağımlı-
lığı bir gerçek. Bu konuda 
da Türkiye’nin öneminin 
daha da artacağı görü-
lüyor. Pandemi ise bize 
tedarik zincirlerinin artık 
elimizde olmadığını gös-

terdi. Hem enerji hem de tedarik zincir-
leri konusunda AB için komşuları çok 
daha önemli hale geldi.

- Avrupa Birliği 
ekonomik olarak 
büyük bir güç

AB Yeşil Muta-
bakatı çalışmaları-
na Türkiye partner 
ülke olarak önemli 
bir ülke, ortak iş-
birlikleri olabilir. 
Avrupa Birliği eko-
nomik olarak bü-
yük bir güç. 

Siyasi konu-
lar çözüldüğünde 
Türkiye ilişkileri 
daha hızlı gelişebi-

lir ki tıpkı 2006-2009-2010 döneminde 
olduğu gibi. Siyasette duygusallığa yer 
yoktur. Soğukkanlı ve stratejik yaka-
laşmak gerekir.” 

İsmail Ertuğ, Türkiye’nin karbon sa-
lınımını düşüren hamlelerle avantajlı 
ülkeler arasına gireceğini de sözlerine 
ekledi. Soru cevap bölümü ile panelin 
sonlanmasının ardından KSO Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu ve Meclis Başkanı 
Hasan TahsinTuğrul, İsmail Ertuğ’a te-
şekkür ettiler.

Bizimköy’de engelliler haftası kutlandı

Kocaeli Sanayi Odası’nın sosyal sorum-
luluk projesi Bizimköy Engelliler Üretim 
Merkezi’nde 10-16 Mayıs Engelliler Haftası 
kapsamında farkındalık organizasyonu dü-
zenlendi, pasta kesildi. 

 

   Sosyal Sorumluluk
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KSO ve İKV Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, Yeşil 
Mutabakat konulu toplantılara katıldı

[yeşil mutabakat ►

Kocaeli Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu başkanı ve aynı zaman-
da İktisadi Kalkınma Vakfı (İKV) 

Yönetim Kurulu Başkanı olan Ayhan 

Zeytinoğlu, başkanlığını yürüttüğü 
İKV ile Marmara Üniversitesi Avrupa 
Araştırmaları Enstitüsü işbirliğinde, 
Avrupa Haftası kapsamında hibrit ola-

rak düzenlenen “Türkiye-AB Gümrük 
Birliği’nin Modernizasyonu ve Yeşil 
Mutabakatın Etkileri” konulu toplantı-
ya katılım sağladı.

Kocaeli Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, başkanlığı-
nı yürüttüğü İktisadi Kalkınma Vakfı ve 

Dışişleri Bakanlığı AB Başkanlığı desteğiyle 
Avrupa Parlamentosu Sosyalistler ve De-
mokratlar İlerici İttifakı Grubu Başkan Yar-
dımcısı İsmail Ertuğ’un katılımlarıyla, ger-
çekleşen, “Avrupa Yeşil Mutabakatı ve Türk 
Sivil Toplumuna Uyumu’ konulu toplantıya 
katıldı.
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‘Yeşil Satranç-Yeşil Sanayi Buluşmaları Satranç 
Turnuvaları’nın ilki KSO’da gerçekleşti 

İklim ve çevre değişikliğine karşı mücadele için farkındalık yaratmayı 
hedefleyen ‘Yeşil Satranç Turnuvaları’nın ilki, 21-22 Mayıs tarihlerinde 

Kocaeli Sanayi Odası koordinasyonunda gerçekleşti.

Çevre ve iklim karşı mücadele-
de farkındalık yaratmak Kocaeli 
Sanayi Odası (KSO)’nın koordi-

nasyonunda ‘Yeşil Satranç’ tarafından 
organize edilen ‘Yeşil Sanayi Buluşma-
ları Satranç Turnuvaları’nın ilki Kocaeli 
Sanayi Odası (KSO) hizmet binasında 
gerçekleştirildi. 21-22 Mayıs tarihle-
rinde düzenlenen turnuvalarda 1300 
UKD altı ve 1300 -1600 UKD olmak 
üzere toplam 2 kategoride hamle ya-
pan 50 kadar centilmen satranç spor-
cusu yarıştı. Dereceye girenler, turlar 
sonrasında düzenlenen ödül töreni ile 
ödüllerini aldı. 

- Antrenör Alper Olcayöz veliler 
tarafından dikkatle dinlendi

Satranç şenliği havasında geçen 
turnuvaya oyuncuların yanı sıra aileler 
de büyük ilgi gösterdi. KSO Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu ikinci gün turnuva ala-
nını ziyaret ederek sporculara başarı-

lar diledi. Satranç sporcuları salonda 
hamle yaparken; D4 Satranç Kulübü 
kurucusu, Türkiye’nin ilk 100 satranç 
sporcusu arasında yer alan usta oyun-
cu ve antrenör Alper Olcayöz’ün konuş-
macı olarak katıldığı söyleşi, turnuvaya 
yoğun ilgi gösteren veliler tarafından 
büyük keyifle dinlendi. Velilere kendi 
satranç öyküsünü anlatarak başarıya 
ulaşmak için neler yapılması gerekti-
ğini sıralayan Alper Olcayöz; satranç 
gelişimi için Kocaeli’de bir ‘satranç 
kulübü’nün kurulması gerektiğini ve 
bu konuda yerel yöneticilerden destek 
beklediklerini söyledi. Alper Olcayöz 
son yıllarda satranca yönelik ilginin 
arttığını ancak yine de küresel düzeyde 
başarılar için kurumsal desteklere ihti-
yaç olduğunu söyledi. 

- Ödülleri takdim edildi
Her kategoride ilk 10’a girenler, ikin-

ci günün sonunda Kocaeli Sanayi Odası 

Konferans Salonu’nda gerçekleştirilen 
ödül töreninde kupa/madalya ile sat-
ranç kitabı ve çeşitli hediyelerin sahibi 
oldu.  A kategorisinin kupa ve madal-
ya ödüllerini Kocaeli Sanayi Odası Ge-
nel Sekreter Yardımcısı Egemen Mert 
verirken, KSO’nun sosyal sorumluluk 
projesi olan Bizimköy Engelliler Üretim 
Merkezi Genel Müdürü Hüsnü Bayrak-
tar da satranç kitabı ve diğer hediyeleri 
sporculara hediye etti. B kategorisinin 
kupa ve madalya ödüllerini ise Kocaeli 
Büyükşehir Belediyesi Spor Daire Baş-
kanı Şemsettin Yıldırım verirken, kitap 
ve diğer ödüllerini de turnuva başha-
kemi Haldun Babatutmaz takdim etti. 
Her iki kategoride sporculara başarı 
sertifikalarını ise ‘Yeşil Satranç’ adına 
Belma Özgen Akbay sundu.

- Belma Özgen Akbay: Daha yeşil bir 
çevre ve farkındalık için sanayicilerle 
geleceğimizi buluşturuyoruz

Ödül töreni sonrası ödüllerini alan sporcular ile toplu fotoğraf çekimi gerçekleştirildi. 
Ödül verenler: Sol baştan; Kocaeli Büyükşehir Belediyesi Spor Daire Başkanı Şemsettin Yıldırım, Turnuva Başhakemi 
Haldun Babatutmaz, Bizimköy Engelliler Üretim Merkezi Genel Müdürü Hüsnü Bayraktar, KSO Genel Sekreter Yardımcısı 
Egemen Mert ve Yeşil Satranç Koordinatörü, Yazı İşleri Müdürü Belma Özgen Akbay fotoğrafta toplu halde görülüyorlar.

[yeşil mutabakat ►



Yeşil Satranç Koordinatörü Belma 
Özgen Akbay ödül töreni sırasında yap-
tığı konuşmada, tüm dünyada ‘yeşil’e 
olan ilginin arttığını, çevre ve iklim 
değişikliklerine karşı küresel düzey-
de verilen mücadeleye destek vermek 
ve farkındalık sağlamak üzere ‘çev-
re dostu çocuklar ve aileleri’ ile Yeşil 
Mutabakat’a uyum sağlayacak Kocaeli 
sanayicilerinin bir araya getirilmesini 
amaçladıklarını, bu amaçla yeni turnu-
valar düzenleyeceklerini açıkladı. Bel-
ma Özgen Akbay başta Kocaeli Sanayi 
Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu olmak 
üzere, her zaman sanayiciye ve çevre-
ye destek olan Kocaeli Sanayi Odası’na 
da desteklerinden ötürü teşekkür etti.

Kocaeli’nin en iyilerinden, usta satranç oyuncusu ve Antrenör, D4 Satranç Kurucusu Alper Olcayöz’ün toplantı salonun-
daki söyleşisi, veliler tarafından büyük bir keyifle dinlendi. Veliler merak ettikleri soruların yanıtlarını Alper Olcayöz’den 
aldılar. Söyleşi sonrası Olcayöz, Yeşil Satranç Kurucularından Levent Akbay ile farkındalığa dair ilk hamlelerini yaptılar.
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KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 19 Mayıs’ta milli 
mücadelenin başladığı Samsun’da

19 Mayıs 
Atatürk’ü Anma 
Gençlik ve Spor 

Bayramı tüm yurtta 
coşkuyla kutlandı, 
Cumhuriyetimizin 
kurucusu Gazi Mus-
tafa Kemal Atatürk 
ve silah arkadaşları 
minnetle anıldı. Ko-
caeli Sanayi Odası 
(KSO) Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu da 
19 Mayıs etkinlikleri 
kapsamında Musta-
fa Kemal Atatürk’ün 
milli mücadele ateşi-
ni yaktığı Samsun’da 
idi. 19 Mayıs 
1919’da Atatürk’ün 
Samsun’a ayak ba-
sışının ve kurtuluş 
meşalesini yakışının 103.’üncü yıl dö-
nümünde Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB)’nin Samsun’da düzenle-
diği programa katılan KSO Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu, burada bir dizi ziyaret-
lerde bulundu. 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin 

19 Mayıs Atatürk’ü Anma Gençlik ve 
Spor Bayramı kapsamında Samsun’da 
düzenlediği etkinliklere katılan Koca-
eli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zey-
tinoğlu ilk olarak, TOBB Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu ve TOBB Yönetim Kuru-
lu Üyeleri ile birlikte Onur Anıtı önün-
de düzenlenen anma törenine katıldı. 

Anıta çelenk koyarak hatıra fotoğrafı 
çektiren Ayhan Zeytinoğlu, daha son-
ra Samsun Ticaret ve Sanayi Odası’nın 
önünde Türkiye’nin otomobili TOGG’un 
sergilenmesi törenine katıldı. 

- Ayhan Zeytinoğlu: Samsun’da 
olmak büyük bir gurur verdi

Son olarak Samsun Büyükşehir 
Belediye Başkanı Mustafa Demir ile 
Belediye Meclisi Üyeleri’ne yapılan zi-
yarete eşlik eden KSO Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu; “Ulusal egemenlik mücade-
lemizin başladığı gün olan 19 Mayıs’ta 
Samsun’da olmak büyük bir gurur oldu. 
TOBB heyetimiz ile birlikte dolu dolu 
bir Samsun programı gerçekleştirdik. 
Bize Cumhuriyeti armağan eden Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk ve silah arka-
daşlarını minnetle ve saygıyla anıyor, 
ülkemizin geleceği gençlerimizin bay-
ramını bir kez daha kutluyorum” dedi.

Samsun Büyükşehir Belediyesi zi-
yareti kapsamında TOBB Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu’na ‘Fahri Hemşerilik Be-
ratı’ takdim edilerek, çeşitli konularda 
görüş alıverişinde bulunuldu. 

Ayhan Zeytinoğlu: "Ulusal egemenlik mücadelemizin başladığı gün olan 
19 Mayıs’ta Samsun’da olmak büyük bir gurur oldu. TOBB heyetimiz ile 

birlikte dolu dolu bir Samsun programı gerçekleştirdik. Bize Cumhuriyeti 
armağan eden Gazi Mustafa Kemal Atatürk ve silah arkadaşlarını 

minnetle ve saygıyla anıyor, ülkemizin geleceği gençlerimizin bayramını 
bir kez daha kutluyorum."
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Zeytinoğlu, Sakarya’da bir dizi ziyarette bulundu
Kocaeli Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu ile birlikte Akyazı TSO 
ve Akyazı Ticaret Borsası Meclis Üyeleri ile bir araya geldi.

Kocaeli Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu, TOBB Başkanı Rifat Hisar-
cıklıoğlu ile birlikte Sakarya Akyazı’da TOBB 
tarafından yaptırılan TOBB Hüsamettin Bay-
raktar Ortaokulu’nda öğrenciler ile buluştu.

Kocaeli Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu’nun katılımı ile gerçek-
leşen Sakarya TSO Tahkim ve Arabuluculuk Merkezi ile Sakarya TSO Tek Durak Ofis Hizmet Binaları’nın açılışına katıldı.
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‘KSO 2022 Yılı Koşusu’ gerçekleştirildi

Kocaeli Sanayi Odası (KSO)’nun 
geleneksel hale gelen Türkiye 
Jokey Kulübü At Yarışları 2022 

Yılı Koşusu, Kartepe Hipodromu’nda 
gerçekleştirildi. 4 yaş  ve üstü yaş-
lı safkan İngiliz atlarına mahsus kum 
pistte 1700 metre mesafeli KV-8/S 
koşusu, Kocaeli Sanayi Odası adına 
düzenlendi. Koşu programını; KSO Yö-
netim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğ-
lu, KSO Meclis Başkanı Hasan Tahsin 
Tuğrul,  Yönetim Kurulu üyeleri; Çınar 
Ulusoy, Ahmet Başaran, Atalay Kaya, 
Bora Ergene, Mustafa Böyet, Mehmet 
Ali Kartal, KSO Genel Sekreteri Memet 
Barış Turabi,  Genel Sekreter Yardım-
cısı Mehmet Egemen Mert, Kartepe 
Hipodrom Müdürü Cumhur Özertaş, 
idari işler müdürü Murat Özeren ile 
misafirler takip etti.

- Kartepe Kaymakamı iş insanları ile 
sohbet etti

Kocaeli Sanayi Odası Koşusu’nda 
KSO Başkanı Zeytinoğlu, protokol tri-
bününde Kartepe Kaymakamı Altuğ 
Çağlar ve eşi Neslihan Çağlar’ı da mi-
safir etti. Kaymakam Çağlar, KSO Yö-
netimi ile birlikte koşuyu izledi, iş in-
sanlarıyla sohbet etti. 

- Kupa ve çiçek armağan edildi
Koşuda birinciliği Nadir Çetiner’in 

sahibi olduğu yetenekli jokey Mustafa 
Çiçek idaresindeki 4 numaralı at De-
lawera kazandı. Yarış sonrası proto-
kol tribününde yapılan kupa töreninde  
Kartepe Kaymakamı Altuğ Çağlar, KSO 

Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeyti-
noğlu ile Meclis Başkanı Hasan Tahsin 
Tuğrul, atın sahibi Nadir Çetiner’i tem-

silen oğlu Yiğit Çetiner’e kupasını tak-
dim ederken, yetenekli jokey Mustafa 
Çiçek’e de çiçek armağan etti.

Kocaeli Sanayi Odası Türkiye Jokey Kulübü At Yarışları 2022 Yılı Koşusu, 
Kartepe Hipodromu’nda gerçekleştirildi. Yarışı göğüsleyen atın sahibine 

kupa, yetenekli jokeye çiçek takdim edildi.
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Yuvam İzmit Cimnastik Kulübü 
Kocaeli’ye birincilik getirdi

2021 yılında Aerobik Cimnastik CimnastLİG Müsabakaları’nda Türkiye 
şampiyonu olan Yuvam İzmit Cimnastik Kulübü, bu kez Manisa’da 

düzenlenen Aerobik Cimnastiklig  1. Lig  1. Hafta Müsabakaları’ndan 
şampiyonlukla döndü. 

Yuvam İzmit Cimnastik Kulübü, 
Manisa’da düzenlenen Aero-
bik Cimnastiklig  1. Lig  1. Hafta 

Müsabakaları’ndan şampiyonlukla 
döndü. Geçtiğimiz yıl Aerobik Cim-
nastik CimnastLİG Müsabakaları’nda 
Türkiye şampiyonu olan Yuvam İzmit 
Cimnastik Kulübü, bu kez Manisa’da 
düzenlenen Aerobik Cimnastiklig  1. Lig  
1. Hafta Müsabakaları’ndan başarıyla 
döndü. Müsabakalarda şampiyonluk 
alan sporcular, hem Kocaeli’ye hem de 
ailelerine büyük gurur yaşattılar.

- ‘Trio’ kategorisi birincileri
Aerobik Cimnastik Federasyo-

nu Komite Üyesi ve Milli Hakem Akın 
Poyraz’ın Kurucu Antrenör olduğu Yu-
vam İzmit’in sporcularından; Nil Tu-
rabi, Su İpek Yazıcıoğlu ve Beyza Ece 
Özel ‘Trio’ kategorisinde Türkiye birin-
cisi oldular.

Sporculardan Su İpek Yazıcıoğlu 
‘Tek Bayanlar’ kategorisinde Türkiye 
dördüncüsü; İpek Çetindağ ise ‘Tek Ba-
yanlar’ kategorisinde Türkiye sekizin-
cisi olarak madalyalarını aldı.

- Akın Poyraz: “Kocaeli, aerobik 
cimnastikte liderliğini koruyor”

Müsabakalar sonrası Aerobik Cim-

nastik Dünya Şampiyonu 
Ayşe Begüm Onbaşı İzmitli 
sporcuları tebrik ederken, 
kulübün Kurucu Antrenö-
rü Milli Hakem Akın Poyraz 
ise “Yuvam İzmit Cimnastik 
Kulübü’nün başarılarıyla 
gururlanıyor, Kocaeli’nin 
aerobik cimnastikteki li-
der il olmasını koruması 
gibi bizler de Kocaeli’de 
aerobik cimnastikte lider-
liğimizi korumaya devam 
ediyoruz” diyerek sporcu-
larını kutladı.
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Şahabettin Bilgisu Çevre Ödül Organizasyonu için 
KSO ekibi sahada

KSO 28. Şahabettin Bilgisu Çevre Ödül Organizasyonu için saha değerlendirme ekibi ilk toplantısını KSO Hizmet Binasında 
gerçekleştirdi.

28. KSO Şahabettin Bilgisu Çevre Ödül Organizasyonu 
kapsamında başvuru yapan firmalara yönelik saha ziya-
retleri gerçekleştirildi. 
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Referans no: BRUA20211207002
Ukraynalı bir ticaret şirketi, ticari acente veya dağıtım hizmetleri 
anlaşması kapsamında Türkiye’den traktör, ekskavatör ve yol yapım 
araçları üreticileri aramaktadır. 

Referans no:  BRCZ20210805001
Plastik granülleri ve parçalanmış plastikleri ayırma işine odaklanmış 
bir Çek şirketi, PET pulları, parçalanmış PET preformları tedarikçi-
leri aramaktadır. Gelişmiş teknolojilere dayalı olarak tasnif edilmesi 
zor malzemelerin ayıklanması için güvenilir ve hızlı hizmet sağla-
maktadır. İşbirliği hizmet anlaşması kapsamında olacaktır.

Referans no: BOSI20211206002
Atık sorunu çözme konusunda uzmanlaşmış Sloven şirketi, kendi 
tescilli teknolojisiyle karışık plastikleri sentez gazı yoluyla hidrojene 
dönüştürmektedir. Şirket dağıtım anlaşması yapabileceği ortaklar 
aramaktadır, ayrıca bir finansal anlaşma yoluyla yatırımcılar aran-
maktadır. 

Referans no:  BRPT20210922001
Madeira Adası’nda yerleşik Portekizli firma ballı bisküvi ve şekerle-
me gibi geleneksel yöresel kekler, bisküviler ve şekerler üretiminde 
uzmanlaşmıştır. Firma dağıtım hizmetleri anlaşması yapmak için  
özellikle öğütülmüş baharatlar (hindistan cevizi, karanfil, anason ve 
tarçın) olmak üzere bileşen üreticileri ve tedarikçileri aramaktadır.

Referans no:  BRMT20210602001
Oluklu levhalar, karton panolar ve bölmeler, oluklu karton kutular ve 
ikram kutuları üreten Maltalı firma tedarikçi anlaşması yoluyla teda-
rik sürekliliğini sağlayacak, güvenilir uluslararası karton ham kağıt 
tedarikçileri aramaktadır.

Referans no:  BRNL20211103001
Ev dekorasyonu ve mutfak ürünleri alanında faaliyet gösteren Hollan-
dalı bir uluslararası distribütör, çoğunlukla ahşap, taş ve seramik gibi 
doğal malzemelerden yapılmış ev dekorasyonu ve mutfak malzemele-
ri için üretim anlaşması yapacağı partnerler aramaktadır.

Referans no: BRDE20211029001
Şekerleme alanında faaliyet gösteren Alman bir aile şirketi, tedarikçi 
sözleşmesi kapsamında hammadde tedariğinde bulunmak üzere part-
nerler aramaktadır. Tedarik edilecek hammaddeler; çikolata, bar ve 
şekerleme üretimi için gerekli hammaddeler ve ambalaj malzemesin-
den oluşmaktadır. 

Referans no: BORS20211224001
Akıllı elektrik şebekeleri için yeni nesil bir veri izleme, varlık yönetimi 
ve kullanım aracı sunan bir Sırp start-up yazılım şirketi, Web3 tekno-
lojilerini taşeronluk veya lisans sözleşmesi kapsamında iş operasyon-
larına entegre etme fırsatlarını keşfetmekle ilgilenen enerji üretimi, 
dağıtımı ve ticareti (toplama) alanlarında faaliyet gösteren şirketler 
aramaktadır. 

AVRUPA İŞLETMELER AĞI DOĞU MARMARA ABİGEM
TİCARİ ve TEKNOLOJİK İŞBİRLİĞİ PLATFORMU

Yayınlanan profiller hakkında bilgi 
almak yada firmanıza uygun profili ara-
mak için Doğu Marmara ABİGEM ile 
iletişime geçebilirsiniz.

Kocaeli Merkez Ofisi
0 262 323 08 56
Yelda Kanpara ve Burak Çakır
ykanpara@abigemdm.com.tr; 
bcakir@abigemdm.com.tr

Avrupa İşletmeler Ağı,  Avrupa Birliği ile 
ilgili konularda, özellikle KOBİ ölçeğindeki ku-
rumlar için önemli başvuru noktalarından biri-
dir. Bu ağ, belirgin sorulara ana dilde ve pratik 
yanıtlar sunmak üzere organize olmuştur. Yapı 
içinde yaklaşık 600 adet yerel organizasyon 
bulunmakta, bu organizasyonlar yaklaşık 4 
bin çalışanı ile girişimcilere rekabetçi güçleri-
ni desteklemek amacıyla hizmet vermektedir.  
Yaklaşık 4 bin çalışanın birbiri arasında ile-
tişim kurmak için yapılandırılan ağ üzerinde 
iletişime geçtiğimiz KOBİ’lerin bilgileri potan-
siyel işbirliği fırsatları için yayınlanmaktadır. 
Projenin amacı projeye dahil olan tüm ülkeler 
arasındaki ekonomik faaliyetleri geliştirmek ve 
genişletmektir.

Bu bağlamda, Avrupa İşletmeler Ağı Doğu 
Marmara Konsorsiyumu’nun bir parçası olan 
Doğu Marmara ABİGEM yayınlanan yabancı 
KOBİ profillerini Türk firmalar ile paylaşmak-
ta ve Türk firmaların bilgilerini ticari işbirliği 
profil formu oluşturarak sistemde yayınlamak-
tadır. Ticari yada teknolojik işbirliği fırsatı ara-
yan, dışa açılmak ve pazar payını genişletmek 
isteyen firmalar ücretsiz olarak bu hizmetimiz-
den faydalanabilirler.

Ticari ve Teknolojik İşbirliği Teklif ve Talepleri
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